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Guvernörsrådets ordförande Sven-Arne 
Wennerberg och Riksmötesgeneralen 
Sven-Erik Karlsson hälsar alla välkom-
na till 2011 års Riksmöte i Kalmar.

Välkomna till Riksmötet i Kalmar den 2-4 juni 
2011. Vi hoppas att många Lions känner vik-
ten av att delta och påverka Lions framtid.

Mottot för Riksmötet är: ETT RIKSMÖTE 
PÅ SMÅLÄNDSKT VIS.

Det är Lionsklubbarna i zon 3 i Distrikt 101 
SM Kalmar/Unionen, Kalmar, Borgholm, Fär-
jestaden, Mörbylånga, Emmaboda, Nybro, och 
Torsås som bjuder in till Riksmöte. Klubbarna 
har lagt ned mycket arbete för att alla ni som 
kommer ska känna er välkomna och få några 
trevliga dagar i sjöstaden Kalmar.

Kalmar är en stad med ett historiskt förflutet 
och kan därför visa upp en mängd historiska 
minnesmärken. I stadens historia nämns såda-
na historiska män som Gustav Vasa och hans 
söner Erik och Johan samt Nils Dacke .
Vidare kan noteras en Nordisk milstolpe när 
Kalmarunionen ingicks vid ett möte på Kal-
mar Slott 1397. 

Det vackra Kalmar slott, ett av få bevarade 
Vasaborgar, är beläget vid slottsfjärden och 
stadsparken med det nyuppförda konstmu-
seet. Slottet började byggas på 1100-talet och 
har genom åren härbärgerat många historiska 
kvinnor och män. Vid Kalmar slott ligger även 
den gamla staden. Både där och på Kvarnhol-
men, som är Kalmars citykärna, finns många 
vackra gamla byggnader där kan man bland 
annat hitta husen tripp, trapp, trull.   

Kalmar ligger väldigt nära det natursköna 
Öland och brons tillkomst 1972 har bidragit 
till en stor ökning av sommarturismen.

Tre seminarier kommer att hållas under tors-
dagen den 2 juni 

Seminariet om Lions Quest.
Representanter från Lions Quest kommer här 
att informera om Lions Quest utbildningen 
och om sin verksamhet i framtiden. Rapport 
från Skolverkets utvärdering.

Seminariet med namnet ”Kalmar –en stad 
i förvandling.”
Seminariet kommer att ledas av framstående 
politiker och tjänstemän från Kalmar kommun 
samt medarbetare från Linneuniversitetet och 
representanter för näringslivet.

Avsikten är att visa på den stora omvandlingen 
från varvs- och industriort till handels -nöjes- 
och utbildningsort och vad som varit motorn i 
denna förändring.
Moderator: Lion Lars-Olof Forsberg

Seminariet som fått namnet: ” Öland – Sve-
riges matlandskap” 
Vid seminariet kommer representanter från 
den öländska näringen att delta. Det gäller 
allt från initiativtagarna till Ölands skördefest 
representanter för krögare, näringslivsfolk och 
utvecklare av det öländska matlandskapet.
Moderator: Lion Lars-Olof Forsberg

Riksmötesarrangörerna har ordnat några 
mycket trevliga partnerprogram det ena pro-
grammet är att besöka glasriket. Man kommer 
att besöka tre Glasbruk, vid dessa besök kom-
mer det även att finnas möjligheter till att göra 
inköp av vackra glasföremål.

Det andra partnerprogrammet är att besöka det 
natursköna Öland med Sollidens sommarslott 
och mycket annat.

Den 4 juni kommer Cirkus Skratt att bjuda på 
en gratisföreställning för alla Lions 

Under torsdagens seminarier och fredagens riks-
mötesförhandlingar håller vi till i den vackra och 
ändamålsenliga Kalmarsalen med sin stora och 
rymliga Romanhall och sin Glasveranda med 
underbar utsikt över ett böljande Kalmarsund.

Vi hoppas att många delegater kommer till 
Riksmötesförhandlingarna där vi ska välja nya 
ledare, där det ska beslutas om inkomna mo-
tioner och förslag. För den demokratiska pro-
cessen är det viktigt att så många medlemmar 
och klubbar som möjligt är representerade vid 
Sveriges Lions högsta beslutande möte.

För att ni ska vara väl förberedda till mötet 
ber vi er att gå in på Lions hemsida och hämta 
handlingarna för Riksmötet. Det kommer, för 
Dig som råkat glömma dina riksmöteshand-
lingar hemma, att finnas handlingar vid mö-
teslokalen.

Under mötet kommer det även att finnas möj-
ligheter att köpa Lion supplies.  Ett besök hos 
försäljaren vid Riksmötet är att rekommendera. 

Get Together festen kommer att bli en nostal-
gikväll på Skälby Loge där vi återupplever en 
folkparksfest med aktiviteter, god mat med 
dricka och ljuvlig musik från lokala spelmän,

Banketten dukas upp i Kalmar Sporthall 
som på fredagskvällen har bytt skepnad från 
idrottshall till bankettsal där vi roar oss till-
sammans, där vi intar en god måltid med trev-
lig stämning, god underhållning och härlig 
dansmusik.

Devisen är ETT RIKSMÖTE PÅ SMÅ-
LÄNDSKT VIS vilket vi hoppas skall innebära 
att var och en skall känna att man haft råd med 
några trevliga dagar i den vackra sjöstaden 
Kalmar.

Än en gång varmt välkomna till Riksmötet i 
Kalmar 2011.

Sven-Arne Wennerberg 
Guvernörsrådets ordförande 

2010-2011

                                    Sven-Erik Karlsson
                                    Riksmötesgeneral 2011

Handlingar till  
Lions Riksmöte  
2011 i Kalmar

Kalmar Slott Foto: Christian Alsing
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§ 1. Guvernörsrådets ordförande förklarar förhandlingarna öppnade.

§ 2.  Fastställande av röstlängden.

§ 3.  Val av förste och andre ordförande.

§ 4.  Val av två sekreterare.

§ 5.  Val av dels två justerare för att tillsammans med ordförande justera protokollet, dels rösträknare.

§ 6.  Anmälan om ärenden som skall behandlas under punkt 20, övriga ärenden.

§ 7.  Fastställelse av förhandlingsordningen.

§ 8.  Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse jämte multipeldistriktets vinst – och förlusträkning 
samt balansräkning för det verksamhetsår som avslutade den 30 juni föregående år.

§ 9.  Revisorernas berättelse och fråga om ansvarsfrihet.

§ 10.  Guvernörsrådets rapport avseende innevarande verksamhetsår fram till och med guvernörsrådets sammanträde 
i februari månad. 

§ 11.  Val av:
 a.  Guvernörsrådets ordförande 
 b.  Guvernörsrådets vice ordförande 
 c.  Ledamot som multipeldistriktets controller.
 d.  Auktoriserat revisionsbolag samt förtroendevald revisor och ersättare.
 e.  Tre ledamöter i riksvalnämnden varav en väljs till ordförande.
 f.  Val av ID, Internationell Director.

§ 12.  Handläggning av från kommittéer avgivna rapporter och betänkanden.

§ 13.  Handläggning av från guvernörsrådet angivna förslag.

§ 14.  Handläggning av från klubbarna avgivna motioner.

§ 15.  Presentation av tänkta aktiviteter under kommande verksamhetsår, Världens Barn.

§ 16.  Presentation av övrig verksamhet under kommande verksamhetsår samt handläggning av budgetförslag.

§ 17.  Fastställande av nationell medlemsavgift.

§ 18.  Erbjudande om värdskap och tidpunkt för kommande Riksmöten samt beslut med anledning härav.

§ 19.  Presentation av pågående guvernörsråd.

§ 20.  Övriga ärenden.
 a. Information om FRII.

§ 21. Guvernörsrådets ordförande avslutar Riksmötet.

Förhandlingsordning för Lions Clubs International, Sverige, Riksmöte i Kalmar 2011
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Lions Clubs International MD101 Sverige 

Verksamhetsberättelse. 

Guvernörsrådets redogörelse för perioden 2009-07-01 – 2010-06-30 

Vid Riksmötet i Umeå antog Guvernörsrådet verksamhetsplanen för 2009-2010 med 
huvudtemat: 
Fortsatt kamp mot våld och droger. 

Guvernörsrådet 
GRO Jan Lofjärd - LC Varberg 
DG 101-A Mikael Sönner - LC Skänninge 
DG 101-B Sten Jansson - LC Fjugesta
DG 101-GD Bengtåke Johansson – LC Gävle 
DG 101-N Annica Nordell – LC Östersund/Brunkullan 
DG 101-P Mats Torstensson – LC Luleå 
DG 101-S Per Rydén – LC Kristianstad 
DG 101-SM Gunnar Legnegård – LC Vimmerby 
DG 101-SV Olof Ejdeblad – LC Bankeryd 
DG 101-U Hans Catani – LC Norrtälje 
DG 101-VG Jan Granlund – LC Hindås 

Guvernörsrådssammanträden 

2009-07-10   Minneapolis 
2009-08-15-16  Varberg 
2009-11-14-15  Vadstena 
2010-02-27-28  Gävle 
2010-05-14 o 16  Visby 

Utöver detta har Guvernörsrådet haft två stycken telefon- och mail möten den 2010-05-03 och 
2010-06-08. 

Guvernörsrådet har deltagit i den internationella kongressen i Minnepolis samt vid NSR i 
Ålborg. Vid Europa Forum i Tammerfors deltog GRO och VGRO samt YED och BYED för 
att förhandla om lägerplatser med sina kollegor inom det internationella ungdomsutbytet. 

AU (arbetsutskottet) har haft 7 möten var av 5 på kontoret och bestod av GRO Jan Lofjärd, 
IPGRO PO Damberg, VGRO Sven-Arne Wennerberg, Controller Lars Gunnar Holmberg 
samt Controller Björn Wahlenius från och med 100115 

Årsbokslut för verksamhetsåret 2009-2010
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Kommittén för Framtid, Utveckling och Utbildning. 

Kommittén har bestått av ordföranden Per-Åke Öster, LC Hallsberg, MDLDC Finn 
Bangsgaard, MDEO Patrik Persson, LC Storuman och MDMO Lars Kuntze, LC Oxelösund. 

I kommittén fanns även ett utbildningsråd som bestod av MDLDC Finn Bangsgaard som 
sammankallande, Olof Ejdeblad, LC Bankeryd samt Emma-Lotta Myllyharju, LC 
Stockholm/Globen. Vidare fanns även en IT-grupp bestående av MDMO Lars Kuntze som 
sammankallande, Sune Karlsson, LC Hindås samt Kerstin Forsgren-Fredriksson, LC 
Östersund/Brunkulla. 

Kommittén deltog vid Guvernörsmötet 2009-08-14 – 16. Där beslutade Guvernörsrådet att 
kommittén skulle ta fram en ”verktygslåda” till hjälp för klubbarna. Guvernörsrådet tog även 
ett beslut om att kommittén skulle ta fram manualer för utbildningar inom Lions. Arbetet med 
verktygslådan kunde inte slutföras under verksamhetsåret och därför fortsätter detta arbete 
även under det kommande verksamhetsåret. 

För att samordna arbetet inom kommittén samlades denna samt utbildningsrådet till en 
arbetshelg på kontoret i Stockholm i oktober månad. 

Kommittén har under året haft ett flertal telefonmöten. 

IT-gruppen har arbetat med medlemsregistret. Dels att åtgärda akuta problem och dels med att 
ett förslag på en långssiktig strategi för hela registret inklusive kvalitetsförbättringar. Arbetet 
var omfattande och därför fick gruppen förlängd tid till den 31 december 2010. IT-gruppen 
hade den 20 – 21 februari ett planeringsmöte på kontoret i Stockholm. 

Under september deltog MDLDC Finn Bangsgaard, MDEO Patrik Persson samt MDMO Lars 
Kuntze vid ett seminarium anordnat av LCI i samband med Europaforum i Tammerfors, 
Finland. 

MDLDC Finn Bangsgaard deltog även vid ett ledarskapsseminarium i samband med NSR-
mötet i Aalborg, Danmark. 

Den negativa medlemsutvecklingen har fortsatt under året. Vid ett telefonmöte i december 
tillsammans med de tre GMT-koordinatorerna, togs beslut om att försöka göra något direkt för 
att bryta den negativa utvecklingen. Kommittén var ett hjälpmedel och stöd till distrikten i 
dess arbete med medlemsfrågor samt nyklubbsbildning. Vid telefonmötet bestämdes att 
personer från kommittén samt även från GMT skulle besöka distriktsrådsmöten för att stödja 
distriktens i deras viktiga arbete med medlemsvärvningen. 

För att samordna detta arbete samlades kommittén och GMT i januari månad i Stockholm för 
en arbetshelg. 
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Alla distrikt har fått besök vid något distriktsrådsmöte och vi i kommittén hoppas att vi på 
detta sätt byggt broar mellan kommittén och distriktens personal för att på så sätt tillsammans 
arbeta för att stoppa den negativa medlemsutvecklingen. 

Tyvärr kunde vi inte bromsa den negativa utvecklingen och vi tappade 296 medlemmar detta 
år.

MDMO Lars Kuntze var i februari månad för kommitténs räkning med på ett möte i Uppsala 
om bildandet av campusklubbar. 

Kommittén har på GR:s uppdrag tagit fram regler och anvisningar för att rösta fram Sveriges 
bästa Lionklubb vid vårt Riksmöte. 

I september månad var ett par från kommittén tillsammans med VGRO Sven-Arne 
Wennerberg inbjudna till ett seminarium i Stockholm med företagen AB PAR och KomMed. 
Vi fick där en bra genomgång av olika smarta IT-lösningar vilka kan användas av Lions. Vi 
fick en genomgång av hur man arbetar med gåvo-SMS och detta har vi i kommittén arbetat 
fram ett färdigt förslag vilket vi sänt vidare till Sveriges Lions Hjälpfond eftersom detta med 
gåvo-sms i första läget bör kopplas till vårt 90-konto. Vidare har vi lagt ett förslag om att 
Sveriges Lions Hjälpfond bör starta en egen hemsida och på denna få en applikation där det 
går att skänka pengar till våra insamlingar. Kommittén arbetar vidare med ytterligare IT-
lösningar för klubbarna vid deras olika insamlingar. 

MDLDC Finn Bangsgaard har genomfört utbildningen av VDG och utbildningen är nu 
slutförd och alla VDG har tagit sin examen. 

Ordförande Per-Åke Öster 

MDLDC Finn Bangsgaard, MDEO Patrik Persson, MDMO Lars Kuntze 

Kommittén för hjälpverksamhet 

Under verksamhetsåret har MD 101 arbetat med två projekt. 

Projekt Morogoro, Tanzania 

Nödvändig utrustning för ögonkirurgkliniken har köpts in. Två kirurger kan nu arbeta 
samtidigt vid två fasta kirurgmikroskåp. Operationssalen i den nya kliniken har fått 
aircondition, vilket är ett stort framsteg i det varma klimatet. Vid gråstarrsoperationer bör 
patientens ögontryck kontrolleras efter 24 timmar, vilket idag oftast inte är möjligt eftersom 
det inte finns någon särskild vårdavdelning för ögonpatienter. De är hänvisade till den 
allmänna kirurgavdelningen där det vanligtvis redan ligger två patienter i varje säng. 
Förhandlingar pågår med Sight First om att få utöka projektet med finansiering av en 
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vårdklinik. Projektet har hittills utbildat en gråstarrskirurg, en allmän ögonläkare, två 
ögonsjuk-sköterskor, 12 sjuksköterskor för enklare ögonsjukvård, 45 lokala ögonsjukvårdare 
och 80 lärare i enklare diagnostik för ögonåkommor och synfel. Ökade möjligheter att ordna 
”Eye Camps” där ögonläkare och optiker kan genomföra synundersökningar och 
behandlingar, också operationer på avlägsna platser, har infriats genom de två bilar, som vi 
levererat för syn- och mödravård. För att göra det möjligt att på de sex Health Centers 
genomföra operationer inom både syn- och mödravård har vi börjat specialutbilda ”BB-team” 
bestående av läkare, barnmorska, narkossköterska och två sjuk-sköterskor. Utbildningen är på 
tio veckor under svensk ledning. Dessutom har dessa sjukstugor försetts med bättre 
analysutrustning för blodprov, blodtryck, äggvita samt utrustning för att underlätta 
förlossningar, rädda nyfödda och förhindra smittospridning mellan mor, barn och personal. Vi 
har i samråd med sjukvårdsmyndigheterna börjat projektera operationssal för ögon- och 
mödravård samt väntehem för blivande mödrar med förväntade förlossningssvårigheter. Dessa 
sjukstugor kommer också att förses med elektricitet och rinnande friskt vatten. 

Projekt Restaurangskolan i Oradea, Rumänien 

Nordiska Samarbetsrådet (NSR) beslutade i januari 2006 om projektet Restaurangskolan i 
Oradea, Rumänien. I oktober 2009 var byggnadsarbetena nästan slutförda och 
Restaurangskolan invigdes. Riksmötet 2010 beslutade att genomföra samtliga de åtaganden 
och att lösa de skulder, som fanns enligt revisionsgruppens rapport. Riksmötet uppdrog även 
åt Guvernörsrådet att utse en kompetent person, som ”tar tag” i färdigställandet av skolan. 

Katastrofberedskapen 

El Salvador

Distriktsguvernören i D-2 El Salvador informerade om en stor översvämningskatastrof i El 
Salvador. Över 160 personer hade dött och nästan 13 000 personer hade förlorat sina hem. 
Katastrofberedskapens styrelse beslutade att bidra med 100 000 SEK till LCIF och 
insamlingen ’El Salvador 2009’. 

Haiti

Sveriges Lions har i januari 2010 skickat – i samarbete med Myndigheten för Samhällsskydd 
och beredskap (MSB) – 200 tält till jordbävningsdrabbade Haiti. Ytterligare 200 tält, som 
bekostats av LCIF, har skickats till Haiti. 

Handikappverksamheten 

När Svenska ungdomsspelen genomfördes i september representerades Handikappfonden av 
Alf Bakken, som även delade ut priser till de tre bästa distrikten. Handikappidrottsförbundet 
har under verksamhetsåret erhållit ett bidrag om 500 000 kronor. I samband med Riksmötet i 
Visby delade Handikappfonden ut två livskvalitetspriser och ett Bragdlejon. 
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Kommittén för hjälpverksamhet 2009-2010 

Bengt Almqvist, Alf Bakken och Åke Björkman

Kommittén för ungdomsverksamheten 

Ordförande Vivianne Eriksson, vice ordförande Anne-Cathrine Karlsson, NO Willy 
Bäckström, Orkester Norden Lennart Fridén  

Internationellt Ungdomsutbyte 

Arbetet inom Internationellt ungdomsutbyte har omfattat bearbetning och 
beredning av inkomna ansökningar till internationella läger, placering av 
ungdomar till våra tre läger i Sverige, genomförandet av den sedvanliga YE 
- LEO konferensen, deltagande i EuropaForum och NSR, planering - 
färdigställande av lägerkatalog, kontakter med kollegor i mottagande länder 
med mera.   

Den sedvanliga YE - arbetskonferensen genomfördes den 4 -5 september på 
Scandic i Bromma med deltagare från samtliga distrikt. Den första dagen ägnades 
åt ungdomsutbytet, utresandet och planering av kommande läger. Den andra dagen 
ägnade vi åt hur vi ska förbättra informationen om LEO-klubbarna och hur vi ska 
kunna starta fler klubbar.  

Det är 70 ansökningar som har handlagts till internationella läger utanför 
Sverige och vi har tagit emot 73 ungdomar till våra Svenska läger. 

Jämfört med förra året så är det färre ansökningar som har inkommit till läger i 
Europa. Ansökningar till internationella läger är nära dubbelt så många i år 
jämfört med förra sommaren.   

Lägerkatalogen – Program för vårt ungdomsutbyte har funnits att hämta på Lions 
hemsida sedan den 15 oktober. Vi har fortsatt att använda elektroniska 
ansökningar både för utresande och inresande ungdomar. Erfarenheterna från 
föregående verksamhetsår är enbart positiva. Detta arbetssätt är kostnadseffektivt 
och snabbar upp processerna i hanteringen av alla ansökningar.   

Det har genomförts tre läger under sommaren 2009; Camp Sälen GD, Camp Lyse VG och 
Camp Isaberg SV. Totalt är det 73 ungdomar som har deltagit på våra svenska läger varav 
fem svenska ungdomar.  Ungdomarnas ålder är 17 till 21 år
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Vistelsen var tre veckor varav en vecka i värdfamilj före eller efter lägret.  De två ungdomar 
som hade kommit från Japan hade tillfälle att stanna totalt fem veckor i Sverige. Alla tre 
lägren erbjöd värdfamiljvecka före lägret.   

Isaberg hade 27 ungdomar varav två svenska ungdomar, Sälen 23 ungdomar varav två 
svenska ungdomar och Lyse 23 ungdomar varav en från Sverige 

Totalt har 65 svenska ungdomar deltagit i internationella läger utanför Sverige. Varav 9 
ungdomar internationellt, Japan 2, Canada 1, Australien 1 och 5 i USA.    
Sommaren 2010 är det följande distrikt som anordnar läger, 101 P, Camp Polar, 101 SM 
Lions South Nature Camp, 101 B Lions Camp Bergslagen  

LEO 

Den 5 september genomfördes det årliga LEO – seminariet.  LEO- medlemmarna Andrea och 
Rebecca från LEO Värmland berättade om hur deras klubb startade och hur man arbetar idag.  
LEO Karin från LEO-Sölvesborg berättade om sin klubb som har 15 medlemmar. Vi 
beslutade att fortsätta att se till att det finns intressanta LEO-artiklar i tidningen Lion. 
Tidningen är ett utmärkt forum att sprida att sprida kunskap och väcka intresse om LEO.  

Internetklubbar fanns på dagordningen även det här året. Det fanns dock inget intresse 
från LEO-medlemmarnas sida att arbeta i Internet klubbar, man lyfte fram de 
personliga mötena.  Vill vi ha utveckling och föryngring så måste vi arbeta för att 
släppa in ungdomarna i vår organisation. Lions har mycket att vinna på att öppna 
dörrarna för ungdomarna.   

I några länder finns det studentklubbar som är anknyta till olika Universitet. Deras 
projekt kan omfatta allt från miljö till biståndsfrågor. I Norge finns en Studentklubb 
vid Bergens Universitet. Den klubben är mycket framgångsrik med projekt i Afrika 
och de har nu även fått i gång en klubb vid Oslo Universitet.  När man startade 
fanns det 6 - 7 intresserade studenter och nu är man cirka 35 medlemmar.  

Den 20 februari genomfördes ett MD- seminarium om Student- Campusklubbar i 
Uppsala . Kerstin Owren Myre, som var föreläsare och höll i seminariet, var med 
och startade studentklubben i Bergen.  I slutet av verksamhetsåret startade MDs 
första campusklubb i distrikt S.  

Kampen mot Droger  - Lions Quest 

PDG Willy Bäckström har varit styrelseledamot under året i Centralförbundet för 
alkohol – och narkotikaupplysning. Förbundet anordnar bl.a. möten med forskningen 
och detta ger Lions möjligheter att få till tillgång till intressanta rapporter och 
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information. Kommittén ska arbeta för att länka viktig information från CAN till Lions 
hemsida.  

Under vecka 44, 2010 kommer en mässa hållas med mottot Sverige mot narkotika, 
alkohol, tobak och doping.  

En artikel har lämnats in till The Lion som publicerats angående Lions stöd till utbildning av 
narkotikasökhundar hos Tullverket. Det stödet bör fortsätta så länge Tullverket anser de 
behöver det. 

Rapport från Lions Quest för tiden juli 2009 till juni 2010  

En svag ökning av antalet kurser tyder på att vi nu vänt uppåt igen vad gäller antalet bokade 
kurser. Trots ekonomisk kris och debatt om att skolan har för litet pengar till vidareutbildning 
av lärare tycks uppskattningen av Lions Quest-programmet ”Tillsammans” öka igen. Vi drar 
också slutsatsen att den positiva utvecklingen hänger samman med den utbildning av Lions 
Quest-säljare för varje distrikt som föregående GR beviljade medel till. 

Även försäljning av Lion Mints, som sker till förmån för Lions Quest, visar en ökning på 14 
% jämfört med förra verksamhetsåret. 

En höjdpunkt hittills under året är den konferens på temat ”Skånes Lions för samhällsansvar 
och livskvalitet” som distrikt 101-S arrangerade på Frostavallen den 6 februari. Konferensen 
manifesterade det mångåriga samarbetsavtalet i folkhälsofrågor mellan Lion-distriktet, Region 
Skåne och Regionförbundet Skåne. Förutom inblandade avtalsparter deltog även en 
representant för Skånes Idrottsförbund. – Idrottsledare är en ny målgrupp för Lions Quest-
utbildning. Totalt deltog ca 100 personer och distrikt 101-S hade bjudit in alla Lion-klubbar i 
Skåne oavsett om del tillhör ett annat distrikt i Lions distriktsindelning. 

Efter två år av ekonomisk förlust i verksamheten gav 2009-2010 en mindre vinst som kommer 
väl till pass då det finns behov av uppdatering och nytryckning av vissa Tillsammans-
program.  

Orkester Norden 

Orkester Norden har som vanligt genomfört en seminarieperiod och en kort turné i sommar. 
Man håller seminarieperioden i Kristiansand, Norge och där gavs också den första konserten. 
Konstnärlig ledare och dirigent var i år Rolf Gupta, Kristiansand och han är rätt enastående 

När det gäller att få ungdomar att prestera. Frågan är om någon tidigare orkester kan 
överträffa årets. Vi som hörde orkestern vid konserten i Köpenhamn är mycket imponerade. 
De unga musikerna har ju också höjt Gupta till skyarna. Den avslutande konserten hölls i 
konserthuset i Stockholm. GRO och DG med medhjälpare svarade för ett mellanmål där och i 
Linköping hade man ordnat lunch. 

Lions Clubs International MD101 Sverige 
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Repertoaren i år var Jean Sibelius:  Pohjolas dotter op. 49, Maurice Ravel: Scheherazade och 
Bela Bartok: Konsert för orkester. Sångsolist var Charlotte Hellekant, svensk mezzosopran 
med karriär från både operascener och konsertpodier. Totalt var det 76 musiker varav 17 från 
Sverige. Musikerna har på olika sätt uttryckt sin uppskattning av att ha fått deltaga i orkestern. 
”Det har varit otroligt lärorikt att deltaga och fått mig att förstå hur många möjligheter det 
finns att ordna internationellt musikaliskt samarbete” nämner en musiker.  

”Mötet med musiker från hela Skandinavien har varit mycket berikande såväl musikaliskt som 
socialt. Många av mina Orkester Norden-vänner kommer jag att hålla fortsatt kontakt med. 
Det var en fantastisk upplevelse att vara med”, uttalar en annan.  

Det finns all anledning att uttala ett stort tack till alla dem, som med ekonomiska bidrag eller 
på annat sätt bidragit till att orkestern kunnat genomföra ännu ett år.  

Oskarshamnslägret 

När det gäller Oskarshamnslägret har marknadsföring och information om lägret sedan många 
år tillbaka skett i den årliga katalogen för internationella ungdomsläger.  Målgruppen är 
personer med fysiska handikapp. Inriktningen för lägret 2009 var att pröva på hur det är att gå på 
folkhögskola samtidigt som man får fysisk rehabilitering. Oskarshamnslägret firade under året 40-års 
jubileum. 

Det var 21 deltagare på lägret som varade från 9 juni till 17 juni.  Den yngste deltagaren var i 
30-årsåldern och den äldste närmare 80 år. De flesta deltagarna var i åldern 50-65 år. Några 
hade psykiska funktionshinder, med de flesta fysiska så som skador efter stroke, MS och 
reumatism.  

Varje morgon inleddes med samling och gemensam gymnastik med våra två sjukgymnaster. 
Därefter genomfördes lektionspass med varierande innehåll: målning med bildterapeut, 
kakbak och lektioner med tema ”miljö”, som skolans egen personal ansvarade för.  Under 
dessa lektionspass tränade sjukgymnasterna individuellt med deltagarna. 

Aktiviteter 

Röda Fjädern. 

Efter ett svagt första halvår startade 1 juli med 3.6 milj. i inrapporterade medel till resp. DK. 
Trots att våra distriktsansvariga jobbade hårt med att ”peppa” klubbarna, gav detta inte direkt 
någon riktig fart av den anledningen att insamlingen Världens Barn stod för dörren. Här fanns 
oklarheter när V B aktiviteten skulle ha sin aktivitetsperiod, vilket gjorde att R F tappade 
mark under 3:e kvartalet 2009. Klubbarna gjorde dock sitt bästa och den 31/12 fanns det 6.4 
milj. inrapporterat till DK. Ett resultat som är fjärran från planerat.  
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Vid denna tidpunkt hade Hjärnfonden erhållit 4.5 milj. Tyvärr hade inte alla klubbar tagit del 
av den information man fått och därför hade många klubbar sänt in sina R F-medel till Sv. 
Lions Hjälpfond och några direkt till H F, totalt en summa på ca 325 000 sek. 

Styrgruppen och projektgruppen uppmanade klubbarna i höstas att samla in 50-öringarna 
under hösten och våren för att på så vis förbättra insamlingsresultatet till R F. Detta är ett 
nästan självgående arrangemang via bössor utplacerade hos lokala affärsidkare och andra 
publikdragande platser. Något separat resultat från denna aktivitet föreligger inte då 
insamlingsresultatet finns i de inskickade rapporterna. 

Den 17 februari utsåg en jury Årets R F-klubb. 14 klubbar hade sänt in sina tävlingsbidrag 
och det var en ganska så svår uppgift att utse vinnande klubb. Vinnande klubb blev LC 
Sundsvall. Priset delades ut vid en ceremoni på RM i Visby. 

Enligt projektplanen avslutades Röda Fjädern den 30 juni 2010. 

Lions/R F och HF har haft god exponering i media under perioden i form av tidningsartiklar i 
lokal-pressen samt i några fall även i lokal TV . Detta har ju också ett ekonomiskt värde för 
bägge parter 

I september månad då all redovisning är slutförd har Röda Fjädern inbringat 9,7 milj. kronor, 
vilket ger ett netto till Hjärnfonden på 3.5 milj. Kronor. 

Sigtuna i september 

Bertil Ravnell/RF-general 

Världens Barn. 

Riksmötet i Umeå 2009 beslutade att Lions fortsatt skulle medverka i Världens Barn 
insamlingen. Från 2010 och i 5 år har också Lions av Radiohjälpen erbjudits att vara med som 
en utav 12 organisationer. Vi betraktas numera som en av de ledande aktörerna i insamlingen. 
Vår andel av insamlingsresultatet kommer under perioden att vara 5 %. Höstens kampanj gav 
ett resultat om 64,4 miljoner varav insamlingskampanjen svarade för 40 miljoner och resten 
från TV gala och andra bidrag. 

Detta var lägre än förväntat resultat varför vårt bidrag till profilprojekt inte kommer att kunna 
uppnås fullt ut. 

Lions representeras både i den s.k. Referensgruppen (styrelsen) och styrgruppen (operativa 
organet) i Världens Barnsorganisationen. 

Administration. 

Lions Clubs International MD101 Sverige 
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MD kontoret och personal

MD:s kontor i Stockholm har varit bemannad med tre heltidsanställda personer 
Jan Demuth, ekonomiansvarig 
Maud Nordell, ansvarig för PR/Info och redaktör för tidningen The Lion 
Cynthia Lo, kanslist, ansvarig för supplies-försäljningen och medlemsregister.

Ekonomi 

Verksamheten har liksom de senaste åren kännetecknats av noggrann kostnadskontroll och 
det administrativa resultatet har i förhållande till budgeterade kostnaderna visat sig mycket 
tillfredsställande. En del i denna process är den ökade suppliesförsäljningen. Detta resulterar i 
ett sammantaget positivt resultat för verksamhetsåret. 

The Lion 

The Lions tidningskommitté som arbetar med tidningens utformning och innehåll har bestått 
av Erik Bohlin LC Hallstavik, Lasse Andersson LC Hudiksvall och GRO Jan Lofjärd, 
sekreterare har varit redaktör Maud Nordell. Tidningen har utkommit med 6 nummer under 
verksamhetsåret. 

Extern verksamhet 

Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond 

Fonden har under verksamhetsåret fört över insamlade medel (1 302 821:-) till MD-101 
gällande Haiti(1 290 821:-) och Chile (12 000).   

Avslutningsvis. 

Jag vill på Guvernörsrådets vägnar tacka alla Lions i Sverige för det engagemang och den 
mängd arbete som lagts ned gällande Världens Barn, Röda Fjädern samt insamlingarna till 
Haiti. 
På Riksmötet i Visby togs också ett beslut som gör att projektet restaurangskolan i Oradea 
kommer att tillföras medel så att det kan avslutas, vilket är positivt.  

På Guvernörsrådets vägnar 

Jan Lofjärd 

GRO, Guvernörsrådets ordförande 2009-2010 

Stockholm 2010-10-25



8

Lions Clubs International MD101 Sverige 
Org. nr 802004-3728 

Administrationens resultat, 207.504 kr, föreslås tillsammans med balanserade medel, 
976.520 kr, balanseras i ny räkning om sammanlagt 1.184.024 kr. 11

Administrationens resultaträkning 

01/07.2009  -  30/06.2010 Budget Utfall  
Perioden

Intäkter 
Nationella avgifter 3 289 000 3 376 033
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 2 000 30 247
Försäljning   408 000 676 809
Handbok 110 000 122 280
The Lion 542 000 552 623
Stim/Sami  0 178 880
Postkontroll IBM 3 000 9 549
Anm avgifter seminarier 99 000 99 000
Övr ersättningar o intäkter 2 000 54 122

Summa intäkter    4 455 000 5 099 543
   
Kostnader 
Varor -200 000 -490 256
GRO -91 000 -76 470
VDG/Utb -228 000 -218 629
GR  -92 000 -92 736
AU -125 000 -116 143
IT -27 000 -9 039
RM -340 000 -344 035
NSR -219 000 -243 574
EF -80 000 -66 142
Convention -77 000 -110 805
ID kostnader -30 000 0
Övriga kommittéer -8 000 -81 220
MO/EO -23 000 -70 400
Hjälpkommittén/IR -66 000 -37 643
Ungdom/NO/LQ/LEO -86 000 -86 422
NO/LEO -15 000 0
RVN -29 285 -29 024
HRO -4 000 -5 883
PR -36 000 -35 525
The Lion -400 000 -349 117
STIM 0 -172 443
Handboken -100 000 -108 314
Personal -1 450 000 -1 434 518
Administration -648 000 -639 429

Summa kostnader    -4 374 285 -4 817 767
         
Resultat före avskrivningar    80 715 281 776
Kostnader för avskrivn o avsättn -10 000 -164 243
Finansiella intäkter och kostnader 20 000 89 971
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0
Resultat 90 715 207 504Lions Clubs International MD101 Sverige 
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Projektsaldo per 2010-06-30     
      

Resultaträkning   Balansräkning   
Intäkter Kostnader Resultat  Ing saldo Resultat Utg saldo 
       
Penningpåsen       

234 747  -3 481 212 -3 246 465   3 062 217 -3 246 465 -184 248 
       
Handikappfonden      

455 689  -609 445 -153 756   1 180 212 -153 756 1 026 456 
       
NO/Narkotikasökhund      

88 086  0  88 086   329 737 88 086  417 823 
       
BQtL       

1 012 150  -2 480 610 -1 468 460   1 714 730 -1 468 460 246 271 
       
NSR-projekt restaurangskolan      

58 403  -444 121 -385 718   5 180 -385 718 -380 538 
       
NSR Norden       

182 140  -182 140 0   0 0  0
       
Morogoro /ögonvård/      

5 500  -738 363 -732 863   2 279 251 -732 863 1 546 389 
       
Tanzania - Moshi      

1 052 000  0  1 052 000   0 1 052 000  1 052 000 
       
Tanzania /mödravård/      

2 576 990  -1 175 678 1 401 312   3 163 351 1 401 312  4 564 663 
       
LEO       

24 655  0  24 655   50 681 24 655  75 336 
       
Orkester Norden      

106 550  -64 609 41 941   111 932 41 941  153 874 
       
Katastrofberedskapen      

1 355 529  -1 095 1 354 434   354 640 1 354 434  1 709 074 
       
Oskarshamnslägret      

115 980  -157 765 -41 785   551 055 -41 785 509 270 
       
Ungdomsläger       

358 977  -95 098 263 879   106 157 263 879  370 036 
       
Viljandi Estland      

0 -15 792 -15 792   15 792 -15 792 0
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Novozybkov       

0 -11 400 -11 400   11 400 -11 400 0
       
Maarja Village       

0 -10 829 -10 829   65 773 -10 829 54 944 
       
Haiti       

4 856 394  -4 404 763 451 631   0 451 631  451 631 
       
Chile       

116 345  -110 487 5 858   0 5 858  5 858 
       
R-skola avslut       

2 400 000  -1 134 650 1 265 350   0 1 265 350  1 265 350 
       
Hjärnfonden       

6 584 237  -7 953 709 -1 369 472   1 452 641 -1 369 472 83 169 
       
       
Totalt       

21 584 372  -23 071 763 -1 487 391   14 454 750 -1 487 391 12 967 358 
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Projektsaldo per 2010-06-30     
      

Resultaträkning   Balansräkning   
Intäkter Kostnader Resultat  Ing saldo Resultat Utg saldo 
       
Penningpåsen       

234 747  -3 481 212 -3 246 465   3 062 217 -3 246 465 -184 248 
       
Handikappfonden      

455 689  -609 445 -153 756   1 180 212 -153 756 1 026 456 
       
NO/Narkotikasökhund      

88 086  0  88 086   329 737 88 086  417 823 
       
BQtL       

1 012 150  -2 480 610 -1 468 460   1 714 730 -1 468 460 246 271 
       
NSR-projekt restaurangskolan      

58 403  -444 121 -385 718   5 180 -385 718 -380 538 
       
NSR Norden       

182 140  -182 140 0   0 0  0
       
Morogoro /ögonvård/      

5 500  -738 363 -732 863   2 279 251 -732 863 1 546 389 
       
Tanzania - Moshi      

1 052 000  0  1 052 000   0 1 052 000  1 052 000 
       
Tanzania /mödravård/      

2 576 990  -1 175 678 1 401 312   3 163 351 1 401 312  4 564 663 
       
LEO       

24 655  0  24 655   50 681 24 655  75 336 
       
Orkester Norden      

106 550  -64 609 41 941   111 932 41 941  153 874 
       
Katastrofberedskapen      

1 355 529  -1 095 1 354 434   354 640 1 354 434  1 709 074 
       
Oskarshamnslägret      

115 980  -157 765 -41 785   551 055 -41 785 509 270 
       
Ungdomsläger       

358 977  -95 098 263 879   106 157 263 879  370 036 
       
Viljandi Estland      

0 -15 792 -15 792   15 792 -15 792 0
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Resultaträkning Not 2009/2010 2008/2009

    
Föreningens intäkter 

Medlemsavgifter mm Not 1 5 099 543 5 274 455
Erhållna aktivitetsmedel  21 584 372 17 070 812

26 683 915 22 345 267
    
Föreningens kostnader 

Förbrukade aktivitetsmedel  -23 071 763 -13 209 210
Direkta kostnader  -3 383 249 -3 335 148
Lions kampanj  0 -66 076
Övriga externa kostnader Not 6 -150 000 0
Personalkostnader  -1 434 518 -1 419 226
Avskrivningar av materiella och 
immateriella anläggningstillgångar  -14 243 -14 243

Summa föreningens kostnader  -28 053 773 -18 043 903
    

Verksamhetsresultat -1 369 857 4 301 364

    

Resultat från finansiella intäkter 

Övriga ränteintäkter och liknande 
resultatposter  149 389 131 294

Värdereglering korta placeringar  0 -102 518

Räntekostnader och liknande resultatposter  -59 419 -35

Årets resultat före fördelning -1 279 887 4 330 105
    
Skatt  0 0

-1 279 887 4 330 105

     2009/2010 2008/2009
Förslag till vinstdisposition 
Årets resultat -1 279 887 4 330 104
varav årets resultat från administrationen 207 504 468 507
Kvarstående projektmedel 14 454 750 10 593 151
Ingående balanserade medel 976 520 508 013
Ingående balanserade medel dispositionsfond 79 039 79 041

14 230 423 15 510 309
     
Disponeras så att     
till projektmedel avsättes 12 967 358 14 454 750
till balanserat resultat hänförs 1 184 024 976 520
till dispositionsfond hänförs 79 040 79 039
   14 230 423 15 510 309



10

Lions Clubs International MD101 Sverige 
Org. nr 802004-3728 

15

Balansräkning Not 2010-06-30 2009-06-30

Tillgångar

Anläggningstillgångar 
    
Immateriella anläggningstillgångar
Medlemsregister Not 2 0 0
    
Materiella anläggningstillgångar
Inventarier  Not 3 18 268 32 511

 18 268 32 511
    
Summa anläggningstillgångar 18 268 32 511
    
Omsättningstillgångar 
    
Varulager m.m.  211 921 279 791
    
Kortfristiga fordringar
Kundfordringar  59 678 44 064
Övriga kortfristiga fordringar  131 228 144 758
Förutbetalda kostnader och upplupna 
intäkter  885 894 848 515

1 076 800 1 037 336
   

Kortfristiga placeringar
761 783 696 585

Kassa och bank 13 683 899 14 891 995

Summa omsättningstillgångar 15 734 403 16 905 707

Summa tillgångar 15 752 671 16 938 218
Lions Clubs International MD101 Sverige 
Org. nr 802004-3728 
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Balansräkning Not 2010-06-30 2009-06-30

Eget kapital och skulder 

Eget kapital Not 4,5  

Bundet eget kapital  1 000 000 1 000 000

Fritt eget kapital 
Dispositionsfond  79 039 79 041
Projektmedel  14 454 750 10 593 151
Ändamålsbestämda medel  976 520 508 013
Årets resultat  -1 279 887 4 330 104
Summa fritt eget kapital 14 230 422 15 510 309

Summa eget kapital 15 230 422 16 510 309

Avsättning Not 6 150 000 0

Kortfristiga skulder 
Leverantörsskulder  53 184 81 423
Övriga kortfristiga skulder  71 530 161 011
Upplupna kostnader och förutbetalda 
intäkter  247 535 185 475

Summa kortfristiga skulder 372 249 427 909

Summa eget kapital och skulder 15 752 671 16 938 218

      POSTER INOM LINJEN 

      
Ställda panter   Inga Inga
    
Ansvarsförbindelser   Inga Inga
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Redovisnings- och värderingsprinciper 

Föreningens redovisnings- och värderingsprinciper överensstämmer med Bokföringslagen. 
Projektmedel redovisas enlighet med Bokföringsnämndens allmänna råd 2002:10. Det 
innebär att erhållna samt lämnade aktivitetsmedel redovisas i resultaträkningen som framgår 
av not 5. 

Intäkter och kostnader 

Föreningen redovisar projektmedel i enlighet med Bokföringsnämndens allmänna råd 
2002:10. Det innebär att erhållna samt lämnade aktivitetsmedel redovisas i 
resultaträkningen. Respektive års resultat av projekten gottskrives redovisade 
projektmedel vilket ingår som en särskild post i föreningens eget kapital.  

Inga stöd nettoredovisas mot kostnader. 

Intäkter i form av medlemsavgifter intäktsförs när betalning erhålles. 

I enlighet med policybeslut fördelas ränteintäkter och kapitalvinster belöpande på insamlade 
medel med 70% till projektmedel och 30% som finansiell intäkt. I syfte att vidare belysa 
administrationens intäkts- och kostnadsfördelning presenteras administrationens 
resultaträkning under not 1.  

Fordringar 

Fordringar upptas till det belopp, som efter individuell bedömning beräknas bli betalt. 

Kortfristiga placeringar 

Kortfristiga placeringar värderas till det lägsta av anskaffningsvärdet och verkligt värde 
(marknadsvärde).  

Utländska valutor 

Fordringar och skulder i utländsk valuta värderas till balansdagens kurs.  

Varulager 

Varulager värderas till det lägsta av anskaffningsvärde och verkligt värde. 

Anläggningstillgångar 

Materiella och immateriella anläggningstillgångar avskrivs systematiskt över den bedömda 
nyttjandetiden. Följande avskrivningstider tillämpas: 

  Antal år
Immateriella anläggningstillgångar 5 år 
Inventarier 3-5 år Lions Clubs International MD101 Sverige 
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Noter
Not 1 Medlemsavgifter mm 

   2009/2010 2008/2009
     
Medlemsavgifter   3 376 034 3 483 317
Medlemsavgifter – kampanj   0 1 150
Intäkter i form av bidrag   580 897 618 439
Annonsintäkter   0 30 331
Försäljning   676 809 658 165
Diverse intäkter   465 804 483 053
Totalt 5 099 543 5 274 455

Not 2  Immateriella anläggningstillgångar 

   2009/2010 2008/2009
    
Ingående anskaffningsvärden   174 735 174 735
- Aktiverade utgifter   

Utgående ackumulerade 
anskaffningsvärden 174 735 174 735
    
Ingående avskrivningar   -174 735 -174 735
- Avskrivningar    

Utgående ackumulerade avskrivningar   0 0
    
Utgående restvärde enligt plan 0 0

Not 3 Inventarier 

   2010-06-30 2009-06-30
    
Ingående anskaffningsvärden   70 254 47 379
- Inköp   0 22 875
Utrangeringar   -10 478 0
Utgående ackumulerade 
anskaffningsvärden 59 776 70 254
    
Ingående avskrivningar   -37 743 -23 500
Utrangeringar   0 0
- Avskrivningar   -3 765 -14 243
Utgående ackumulerade avskrivningar   -41 508 -37 743
    
Utgående restvärde enligt plan 18 268 32 511
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Not 4 Projektmedel efter föreslagen vinstdisposition 

     
Utgående kapitalbehållning: 2010-06-30 2009-06-30
     
Penningpåse   -184 248 3 062 217
Handikappfonden   1 026 456 1 180 212
NO Hund   417 823 329 737
NSR    -380 538 5 180
Restaurang skola   1 265 350 0
Tanzania   7 163 052 5 442 602
LEO   75 336 50 681
Orkester Norden   153 874 111 932
Katastrofberedskapen   1 709 074 354 640
Bring Quality to life   246 271 1 714 730
Katastrof Chile   5 858 0
Katastrof Haiti   451 631 0
Maarja Village   54 944 65 773
Novozybkov   0 11 400
Viljandi Estland   0 15 792
Ungdomsläger   370 036 106 157
Oskarshamnslägret   509 270 551 055
Hjärnfonden   83 169 1 452 641
     
Totalt   12 967 358 14 454 750

Avseende Penningpåsen (-184.248) samt NSR (-380.538) avser detta transfererade 
pengar till projekt Restaurang skolan vilket bör ses som en enhet om 700.564.  

Not 5 Förändring av eget kapital 

Bundet  Dispositions Projektmedel Ändamålsbestämda Årets  
Eget kapital fond   medel Resultat 

IB 2009-07-01 1 000 000 79 041 10 593 151 508 013 4 330 104 
Vinst disp enligt RM  -2 3 861 599 468 507 -4 330 104 
Årets resultat     -1 279 876 
UB 2010-06-30 1 000 000 79 039 14 454 750 976 520 -1 279 887 

Föreningen redovisar projektmedel i enlighet med Bokföringsnämndens allmänna råd 
2002:10. Det innebär att erhållna samt lämnade aktivitetsmedel redovisas i 
resultaträkningen. Respektive års resultat av projekten gottskrives redovisade 
projektmedel vilket ingår som en särskild post i föreningens eget kapital.  
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Guvernörsrådets kortfattade redogörelse för perioden 2010-07-01 - 2011-02-28

Vid Riksmötet i Visby antogs planen 2010-
2011 med huvudtemat ”För samhällsansvar 
och livskvalité”.

Guvernörsrådet.
GRO  Sven-Arne Wennerberg LC Huddinge
DG 101A  Anna Maria Berstein  LC Södertälje 
/ST Ragnhild
DG 101B  Per Åke Persson LC Eda
DG 101GD  Lennart Pettersson LC Borlänge
DG 101N  Ulf Holmberg LC Örnsköldsvik
DG 101P  Monica Köhler LC Umeå/Teg 
DG 101S  Eva Persson LC Malmö Bellevue
DG 101SM  Per Nilsson LC Sölvesborg
DG 101U  Bernt Fors LC Sollentuna
DG 101VG  Ola Norström LC Valle 

AU sammanträden.
AU (arbetsutskottet) består av GRO Sven-
Arne Wennerberg, VGRO Vivianne Eriksson, 
IPGRO Jan Lofjärd och av Controller Björn 
Wahlenius. AU har haft 8 sammanträden va-
rav 3 har varit telefonsammanträden. AU:s 
sammanträden har i huvudsak skett på Lions 
kontor i Stockholm.

Guvernörsrådssammanträden. 
2/7-2010   Sydney.
28-29/8-2010  Falun
31/10-2010     Telefonsammanträde
20-21/11-2010   Ängelholm.
28-29/1-2011  Hyvinkää
26-27/2-2011  Sundsvall
Guvernörsrådet har deltagit i den internatio-
nella kongressen i Sydney samt vid NSR-mö-
tet i Hyvinkää. Vid Europa forum i Bologna 
deltog GRO,VGRO YED och BYED. GRO 
och VGRO deltog i informationsmöten och 
förhandlingarna om organisationsförändringar 
och i CC-möte. YED och BYED deltog i för-
handlingarna om platser vid de internationella 
lägren.

Vid guvernörsrådsmötet i Falun deltog vår 
internationelle president som då presenterade 
sina tankar för verksamhetsåret 2010-2011.

Den av Guvernörsrådet tillsatta arbetsgruppen 
för översyn av distriktsindelningen har läm-
nat en delrapport som omfattar en noggrann 
omvärldsbeskrivning för varför vi bör titta på 
vår distriktsindelning. Guvernörsrådet har be-
slutat att föreslå Riksmötet att arbetsgruppen 
får slutföra sitt uppdrag och komma med ett 
förslag på ny distriktsindelning till nästa Riks-
möte.

Guvernörsrådet har även tillsatt en arbetsgrupp 
som ska arbeta med framtidsfrågor, gruppen 
har hittills identifierat ett antal områden som 
de anser viktiga för Lions framtid. De har även 
tittat på hur våra nordiska grannar har arbetat 
med framtidsfrågor.

Vårt samarbete med Specsavers har varit fram-

gångsrikt vi fick en mycket fin annonskampanj 
som fick stor synbarhet och vi fick 75 000 kr 
som vi kan använda för att hjälpa volontärer 
som åker ut och hjälper till med synundersök-
ningar. 

Rapport från GRO
På uppdrag av Stiftelsen Sveriges Lions Hjälp-
fond  har GRO tillsammans med PID Heinz 
Ondrejka påbörjat förhandlingarna om att fon-
den ska bli medlem i FRII.
GRO har tillsammans med MDNO Sören 
Bjurström  haft ett möte med Centralförbun-
det för alkohol och narkotikaupplysning för 
att hur förbättra vårt samarbete i frågor kring 
droger och alkohol, vidare diskuterade vi vilka 
möjligheter Lions hade för att återfå en plats i 
CAN:s styrelse. CAN såg mycket positivt på 
våra ambitioner om ökat samarbete. Och de 
ville ha kontakt med våra DNO i distrikten.
GRO och arbetsgruppen för Röda Fjädern 
2012-2013 har arbetat fram ett avtal med 
Barndiabetesfonden. 
GRO har under perioden deltagit i möten med 
andra hjälporganisationer, vid dessa möten har 
diskuterats frågor som medlemsutveckling, 
förtroendet för hjälporganisationer och en del 
andra frågor som vår typ av organisationer har 
gemensamt.
 
Rapport från Orkester Norden
Årets orkester och turné.
Vi har nog aldrig upplevt Orkester Norden så 
enastående skickliga som i årets uppsättning! 
Man kan bara förvånas att så unga musiker har 
en så enastående kapacitet. Främsta orsak är 
väl den eminente dirigenten Rolf Gupta från 
Kristiansand. Han är ju välkänd som mycket 
framstående dirigent och var en av de ivrigas-
te att få orkestern till Kristiansand där han f 
n är ledare för symfoniorkestern. Repertoaren 
var denna gång Pohjolas dotter av J Sibelius, 
Scherazade av M Ravelli och Konsert för or-
kester av B Bartok. Konserter genomfördes i 
Kristiansand, Köpenhamn och Stockholm. 

Uttagning av musiker.
Ansökan från musiker 15 – 25 år sändes nu-
mera till Joint/Venture-gruppen i Kristian-
sand, som svarar för orkesterns produktioner. 
Producent är Gisle Sandvand och daglig ledare 
Katrine Ganer Skaug. Uttagning sker genom 
uppspelning vid olika musikhögskolor i Nor-
den. Musikernas kompetens har ökat för varje 
år bl a beroende på att de sökande blivit äldre. 
Den konstnärliga nivån är som hos de främsta 
professionella symfoniorkestrarna. Många ly-
sande recensioner bekräftar detta. Seminariet 
och repetitionsperioden i 10 dagar är samtidigt 
en poänggivande högskolekurs.
Lennart Friden

Rapport Världens Barn.
Med beslutet från RM i Umeå 2009 i ryggen så 
har Lions deltagit i Världens Barn insamlingen 

även 2010. 
Årets insamling var mycket lyckad, insam-
lingsresultatet stannade på nästan 85 miljoner. 
Det är  framförallt SvT:s satsningar som gett 
resultat och galan var mycket lyckad ingen or-
ganisation framhölls före någon annan. Tyvärr 
blev väl inte resultatrapporteringen efteråt i 
TV vad som förväntades men detta har man 
verkligen tagit till sig och upplägget för denna 
del inför 2011 ser helt annorlunda ut.

Detta var det första av den nya avtalsperioden 
som är på 6 år med Radiohjälpen och 20 or-
ganisationer där 12 varje år är aktiva med så 
kallade ”Profilprojekt” och där medverkande 
år varierar mellan deltagande organisationer. 
Lions är med i 5 år och 2010 var det första året 
i denna 5 års period. 2010 års resultat var då 
märkbart bättre än 2009 och landar den slut-
liga redovisningen kring 85 miljoner kronor.
Av det totala resultatet går då 5% till Lions 
”Profilprojekt” som i år är ”Mödra- och Barn-
hälsovård i Morogoro samt ”Rent Vatten i 
Morogoro”.

Lions som organisation får mycket erkänsla och 
beröm för sina insatser vid insamlingarna.
När det gäller organisationen Världens Barn 
har vi under året förutom att ingå i Referens-
gruppen också varit representerade i Styrgrup-
pen (styrelsen).
För 2011 gäller samma förhållande och upp-
rätthåller vi dessutom posten som vice ordfö-
rande för verksamhetsperioden 2011.
PGRO PO Damberg
Lions representant i styrgruppen

Rapport Röda Fjädern 
Arbetsgruppen för RF 2012 – 2013 har arbetat 
med att förbereda och planera verksamheten 
för insamlings året.  De har bearbetat det in-
formations material som ska användas under 
insamlingen.

Rapport från kommittén för Framtid-Ut-
veckling-Utbildning (FUU) och GMT. 
Kommittén består av ordföranden Per-Åke Ös-
ter LC Hallsberg, MDLDC Finn Bangsgaard 
LC Svansjö, MDEO Patrik Persson LC Storu-
man samt MDMO Lars Kuntze LC Oxelösund. 
Till kommittén har även tre GMT koordinato-
rer hört PDG Inger Löf, PCC Kenneth Persson 
och Lion Britt Nilsson
I kommittén fanns fram till den 29 augusti 
2010 en IT-grupp bestående av MDMO Lars 
Kuntze, Sune Karlsson LC Hindås samt Ker-
stin Forsgren-Fredriksson LC Östersund-
Brunkulla. Guvernörsrådet beslutade vid GR 
2 i Falun att IT-gruppen sorterar direkt under 
AU och att controllern är kontaktperson. 
I kommittén fanns fram till den 21 november 
2010 ett utbildningsråd bestående av sam-
mankallande MDLDC Finn Bangsgaard, Olof 
Ejdeblad LC Bankeryd samt Emma-Lotta 
Myllyharju LC Stockholm-globen. Guver-
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nörsrådet beslutade vid GR 3 i Ängelholm att 
avsluta uppdraget för utbildningsrådet. 
FUU deltog vid GR 2 i Falun 2010-08-28 – 29 
och där redogjordes för gruppens fortsatta ar-
bete under verksamhetsåret. 

Vi i kommittén ser oss som ett stöd till klub-
barna och distrikten med medlemsutveck-
lingsfrågor, nyklubbsbildning samt utbildning 
av kommande Guvernörer. 
Det praktiska arbetet med medlemsutveck-
lingen sker på klubbnivå och vi kan ge klub-
barna en del verktyg för att hjälpa dem i deras 
arbete med medlemsutvecklingen. 
Kommittén hade 2010-09-25 – 26 en arbets-
helg i Stockholm och då tillsammans med 
de tre GMT- Koordinatorerna. Vi hade under 
helgen besök av PID Jon Bjarni Thorsteins-
son från Island han är nordisk samordnare för 
GMT (Globel Membership Team). Under hel-
gen finslipades och slutfördes mycket av det 
som nu finns i ”verktygslådan”. 
Kommittén har tillsammans med GMT haft ett 
par telefonmöten och där bestämdes att vi även 
detta verksamhetsår skall besöka distriktsråds-
möten och på så sätt få ett bra samarbete med 
distrikt och klubbar. Vi når på detta sätt ut med 
informationen till distriktens ZO och förhopp-
ningsvis sedan till klubbarna. 
Kommitténs besök i distriktsråden pågår och 
beräknas vara avslutade under mars månad. 
Verktygslådan finns nu utlagd på MD: s hem-
sida och när man loggat in så finns står det i 
den vänstera menyn ”verktygslådan” och det 
är länken över till den sida där alla bildspel 
finns för nedladdning. 

De tre GMT-Koordinatorerna hade vid arbets-
helgen i Stockholm ett eget möte med samord-
naren PID Jon Bjarni Thorsteinsson och disku-
terade deras fortsatta arbete för det kommande 
verksamhetsåret. 
PCC Kenneth Persson den 27-28 november 
har deltagit i ett samordningsmöte i Köpen-
hamn för de nordiska ländernas GMT. 
LC Gävle har fått flera nya medlemmar, yngre 
medlemmar som får ha sina egna möten och 
egna projekt men som också får vara med på 
ordinarie Lion möten med klubben. Det kallas 
”ung klubb i klubben”. 
I distrikt 101 S har det startats en studentklubb 
och charterfesten kommer att hållas någon 
gång i mars månad. 
Arbetet med att försöka starta ytterligare stu-
dentklubbar pågår och en del informationsmö-
ten har hållits. 
Utbildningen av VDG har fungerat enligt pla-
neringen och sista utbildningen är planerad till 
mars månad. 
MDMO Lars Kuntze hade den 8 december ett 
telefonmöte med distriktens MO och de disku-
terade distriktens arbete med att vända med-
lemsutvecklingen och Lars informerade om 
alla nya hjälpmedel som nu finns tillgängliga. 
Lars Kuntze har arbetat med att identifiera de 
personer som lagt ut på facebook (syns via 
MD: s hemsida) att de är vänner till Lions. Det 
var 328 personer som är vänner till Lions och 
han bedömer att det är cirka 60-70 personer 
som är aktuella för att bearbeta, dessa personer 
får ett värvningsbrev om hur man blir medlem 

i Lions och namnuppgifter kommer att lämnas 
till distrikten för fortsatt bearbetning. 
Kommittén jobbar även med att undersöka hur 
många lionsmedlemmar som har följt de två 
senaste riksmötena via webbutsändningar. För 
att få reda på detta har FUU en enkät utlagd på 
MD: s hemsida och alla klubbar är underättade 
om detta och svaren skall vara inne senast den 
31 mars 2011. Resultatet kommer att redovisas 
vid riksmötet i Kalmar. 
Kommittén har även försett Lions Hjälpfond 
med material för att de skall få igång gåvo-sms 
samt en egen hemsida. 
FUU-kommittén
Per-Åke Öster/Finn Bangsgaard/Patrik Pers-
son/Lars Kuntze

Rapport från Framtidsgruppen . 
Vid GR 6 i Visby beslutade Guvernörsrådet 
att tillsätta en Framtidsgrupp som skall arbeta 
med Lions framtidsfrågor. 
Vid ett telefonmöte den 31 oktober 2010 be-
slutade guvernörsrådet att välja Annika Nord-
ell LC Östersund-Brunkulla, Christer Pehrson 
LC Österåker, Ulf Olofsson LC Tingsryd samt 
Per-Åke Öster LC Hallsberg till medlemmar i 
framtidsgruppen och att Per-Åke Öster är sam-
mankallande. 
Framtidsgruppen hade det första mötet den 
23 november 2010 på kontoret i Stockholm 
och där drogs riktlinjerna upp för det fortsatta 
arbetet i gruppen. Gruppen har telefonmöten 
varje vecka och ständig mailkontakt. 
Vid mötet identifierades följande frågor för 
analys och värderingar. 

• Lionsorganisationen – för stor?/slimmas?/
aktivera medlemmar på fler positioner för 
att minska känslan av vi/dom? 

• Marknadsföring; nationell/regional/lokal 
• Åtgärder för effektiv spridning av Lionsbud-

skapet 
• Sociala media 
• Teknisk uppdatering 
• Metoder för rekrytering funktionärer i klub-

bar/distriktet 
• Metoder för introduktion av nya medlemmar 
• Metoder för effektiv fadderverksamhet 
• Metoder för att höja kunskapsnivån och ut-

bildningstakten av funktionärer inom klub-
bar och distrikt/genomförande av ett modi-
fierat CEP-paket 

• Metod för genomförande av vidareutbild-
ningar 

• Medlemsavgifter 
• Fringe benefits 
• Öka transparansen av redovisningen av 

medlemsavgifter - redovisning i mer lättill-
gänglig form 

• Öka transparansen av redovisning av pågående 
projekt - redovisning i mer lättillgänglig form 

Vi har kontakt med Lions Danmark, Lions 
Finland, Lions Norge samt Lions Island för 
att samla in material. Vi har även kontaktat 
alla Riksdagspartier för att efterforska vad de 
anser om framtiden för ideella organisationer 
beträffande skattebefrielse, momsredovisning, 
att driva projekt tillsammans samt eventuella 
insatser inom vård/omsorg. 
Intervjuer med nyckelpersoner inom lionsrö-

relsen pågår. 
Kontakt har även tagits med LEO-klubbar för 
att få ungdomarnas synpunkter för framtiden
Framtidsgruppen
Annika Nordell, Christer Pehrson, Ulf Olofs-
son, Per-Åke Öster

Rapport från kommittén för hjälpverksamhet
Kommittén består av Alf Bakken, Åke Björk-
man och Hans Catani

Morogoro
Lions fortsätter att bekämpa onödig blindhet 
hos barn och deras mödrar, även andra vuxna, 
i Morogoro i Tanzania. Samtidigt arbetar Lions 
vidare med att förbättra barn- och mödravår-
den för att minska den höga dödligheten. BB-
personal utbildas, får nödvändig utrustning och 
byggnader för mödravård byggs och renoveras. 
Lions förser nu även dessa byggnader med el 
och rent vatten. En nödvändighet för bra sjuk-
vård. Dåligt vatten orsakar många barns död. 
Rent vatten minskar också risken för ögonsjuk-
domar som trakom, som leder till blindhet.

Moshi
Projektets syfte är att genom rehabilitering, in-
formation och utbildning förbättra livsvillkoren 
för funktionshindrade barn och ungdomar. Det-
ta ska ge en förbättrad livskvalité både för det 
funktionshindrade barnet och dess familj. 
Utbildningsdelen av projektet bedrivs vid 3 lo-
kala folkhögskolor (Msinga, Mabughai; Mam-
tukuna) och en skola för döva (Mwanga)och 
har som primärt mål att bibringa praktiska fär-
digheter användbara på bynivå som t.ex. söm-
nad, snickeri, vävning, skomakeri, djurhållning. 
Syftet är att individerna själva ska kunna bidra 
till sin(och familjens) försörjning I utbildningen 
ingår också obligatoriskt swahili (riksspråket), 
engelska och samhällskunskap.
Ett övergripande och mer långsiktigt mål är 
förändra den allmänna synen på och attityden 
till funktionshinder

Restaurangskolan i Rumänien
De avslutande arbetena med ”Restaurangsko-
lan i Oradea” följer den plan som Guvernörs-
rådet beslutade vid GR 2 i Falun. Alla arbeten 
kommer att vara klara för slutbesiktning i slu-
tet av april.

Katastrofberedskapen
Katastrofberedskapens styrelse beslutade att 
bidra med totalt 600 000:- till de nödlidande i 
Pakistan, pengarna skickas via LCIF.
Lions har i samarbete med UNHCR har även 
skickat en halv miljon kronor till Pakistan. 
Pengarna fördelas så att 250 000 kr används 
till att köpa vinterkläder till barnen i olika 
flyktinglägren i det översvämmade området 
Balochistan, pengarna räckte till nästan 14 000 
barn. Och 250 000 kr har använts till att köpa 
rullstolar, kryckor, hörapparater och andra 
hjälpmedel till handikapade i lägren Charsa-
daMardan och Nowshera . 
Under insamlingsperioden för Pakistan har 
klubbarna samlat in 1,2 miljoner kr som skick-
ats till LCI för att gå vidare till LCI och deras 
projekt i Pakistan.
Till Haiti har klubbarna samlat in 5,3 miljoner 
kr  som skickats till LCI för att användas i de-
ras projekt i Haiti.
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Profilprojekt  för Värdens Barn insamlingen
Vid Guvernörsrådsmötet i februari besluta-
des att Rent Vatten Tanzania och Mödravård i 
Morogoro är Värdens Barnprojekt för 2012.

Rapport från Kommittén för ungdoms-
verksamhet
YED Anne-Cathrine Karlsson LC Färingsö 
101A – ansvarig för utresande ungdomar
BYED Nils-Erik Borgström LC Munkedal 
101VG - ansvarig för inresande ungdomar och 
fördelning av dessa till våra tre läger.
LEO Monica Jönsson LC Sölvesborg 101SM  
- ansvarig för LEOklubbar och nybildande av 
LEO-klubbar
MDDNO Sören Bjurström LC Malung 101GD  
- ansvarig för kontakten med distriktens DNO-
ansvarige.
Sommaren 2010 har MD 101 Sverige precis 
avslutat tre stycken ungdomsläger.
101 P Luleå Lions Camp Polar – ansvarig 
YEC Maria Fältmark
101 B Lions Camp Bergslagen – ansvarig 
YEC Torsten Zakrisson
101 SM Sölvesborg, Lions Camp South Na-
ture– ansvarig YEC Monica Jönsson
Polar hade 26 ungdomar anmälda varav en 
från Sverige
Bergslagen hade 25 ungdomar varav en svensk 
ungdom
South Nature hade 24 ungdomar varav två från 
Sverige

Totalt 75 ungdomar kom till våra svenska lä-
ger i sommar varav 4 svenska ungdomar.  Plats 
finns för ett par svenska ungdomar till i framti-
den. Ungdomarnas ålder 17 till 21 år.
Vistelsen är tre veckor varav en vecka i värd-
familj före eller efter lägret.  De två ungdo-
mar som kom från Japan har tillfälle att stanna 
totalt fem veckor i Sverige. Fem veckor får 
även de ungdomar som komer från USA samt 
Hongkong stanna.  Alla tre lägren erbjöd värd-
familjvecka före lägret.

Fördelning.
Polar har ungdomar från Spanien 1, Frank-
rike 1,Japan 1, Polen 1, Island 1, Italien 3 Ru-
mänien 1, Danmark 2, Holland 2, Turkiet 3, 
Finland 2, Österrike 1, Ukraina1, Tyskland 3, 
Slovenien 1, Israel 1. Sverige 1
Fördelning: 17 flickor och 9 pojkar från 17 
olika länder
Tid: Värdfamilj 25 juli till 1 augusti,  Läger 
1augusti till 16 augusti

Bergslagen har från Sverige 1, Israel 1, Japan 
1, Polen 1, Belgien 1, Slovenien 2, Tjeckien 2, 
Tyskland 2, Ungern 1, Österrike 1, Finland 2, 
Turkiet 3, Holland 1, Rumänien 1, Danmark 2,  
Italien 2 och USA 1.
Fördelning: 16 flickor och 9 pojkar från 17 
olika länder
Tid: Värdfamilj 25 juli till 2 augusti, Läger   21 
augusti till 16 augusti

 South Nature  har från Sverige 2, Hongkong 
1, Frankrike 1, Danmark 2, Tyskland 2, Öst-
errike 1, Turkiet 3, Finland 1, Holland 2, Is-
rael 1, Italien 2, Tjeckien 2, USA 1, Ungern 1, 

Moldavien 1 , 1 Vitryssland
Fördelning 14 flickor och 10 pojkar från 15 
olika länder
Tid: Värdfamilj 24 juli – 31 juli, Läger: 31 juli 
till 14 augusti
 
I möjligaste mån fick ungdomarna komma till 
det läger som de hade önskat.
Alla läger hade ett överskott av flickor efter-
som det mest är flickor som söker.

YEC-konferens
Den 11 och 12 september kommer YEC-
konferens att hållas på Scandic Hotel Brom-
maplan Stockholm. Syftet är att ge nya YEC 
utbildning och att alla MD:s YEC ska få träffa 
varandra och utbyta erfarenheter. Särskilt vik-
tigt för de som just har haft läger och för de 
som ska ha nästa sommar. Hela ungdomskom-
mittén kommer att vara samlad och söndagen 
kommer att ägnas åt LEO-frågor.

Ungdomsläger 2011
Distrikten A, U och N kommer att ha läger 
med värdfamiljvistelse från sista veckan i juli 
och två lägerveckor de två första veckorna i 
augusti. Planeringen för 2011 års läger är i full 
gång och anmälningar börjar komma in hit-
intills ca 15 anmälningar till varje läger och 
glädjande nog flera svenska ungdomar
Vistelsen är tre veckor varav en vecka i värd-
familj före eller efter lägret Ungdomar som 
kommer från Japan har tillfälle att stanna totalt 
fem veckor i Sverige. Fem veckor får även de 
ungdomar som kommer från USA samt Hong-
kong stanna. Alla tre lägren erbjuder värdfa-
miljvecka före lägret.

Utresande 2011
Hitintills har 56 anmälningar för utresande 
ungdomar inkommit och arbete pågår  med 
fördelningen av platser.  Vi kommer att ha ut-
resande till 25 olika länder som det ser ut just 
nu. Populära resmål är USA, Australien och 
Japan, och i Europa är Italien och Turkiet po-
pulära, men även Danmark, Finland och Norge 
är populära resmål.

Ungdomsutbytet 2011
Planeringen för 2011 års läger är i full gång 
och anmälningar börjar komma in.

DrogerMDDNO
MDDNO Sören Bjurström har träffat Tull-
verket och Ann Kjellström, som är ansvarig 
för hundverksamheten, och utbytte lite tankar 
och information om framtida samarbete. Tul-
len är mycket tacksam över det stöd som man 
får från Lions för att bekämpa narkotikapro-
blemen i samhället. Genom vårt bidrag gör vi 
också en stor insats för samhällsnyttan.
MDDNO har även tillsammans Maud Nord-
ell och GRO träffat tullen på Arlanda och den  
hundförare som har en av våra senaste inköpta 
hundar. Förutom information fick vi också 
följa hund och förare på ett träningspass på 
postterminalen, Arlanda.
MDDNO Sören Bjurström har tillsammans 
med GRO träffat CAN:s (Centralförbundet för 
alkohol och narkotikaupplysning ) VD Björn 
Hibell och Mia Sundelin för att diskutera och 

informera om Lions arbete med drogbekämp-
ning i samhället och våra möjligheter att göra 
detta i ett utökat samarbete med CAN.

Rapport från Lions Quest 
Kursverksamheten
Antalet bokade kurser är i stort sett samma som 
föregående år, med en koncentration av kurser 
på höstterminen och färre antal på våren. Intro-
duktionen av Tillsammans-kursen för förskol-
lärare har fallit väl ut. Det är inte överraskande 
att omsorgen om barnens introduktion till vär-
degrund tycks vara större hos såväl lärare som 
föräldrar ju längre ned i åldrarna man kommer.
Den 13-14 nov. 2010 genomfördes en komplet-
teringsutbildning av Lions Quest säljare på Li-
ons MD-kontor i Stockholm. Sju distrikt hade 
sänt deltagare till utbildningen i syfte att bibe-
hålla sitt antal Lions Quest-säljare i distriktet. 
F.n. pågår ett uppdateringsarbete gällande kurs-
materialet för skolår 7 – 9. Detta finansieras av 
vårt tidigare godkända Core4-bidrag från LCIF.

Skolverket
Den 28 januari 2011 publicerade Skolverket sin 
rapport om granskningen av åtta program mot 
mobbning i skolan. Man noterar att, eftersom 
alla skolor skall en mobbningsplan, använder 
i stort sett alla skolor flera olika program helt 
eller delvis. Programmen blir svåra är särskilja 
och tre års arbete av sju forskare resulterar i att 
man inte vill rekommendera något program. 
Detta resulterade i ”krigsrubriker” i dagspres-
sen av typen ”Skolverket sågar program mot 
mobbning”. Den 2 febr. lämnade vi våra kom-
mentarer till rapporten under rubriken ”Lions 
Quest sviker inte skolorna”. Den publicerades 
på MD:s och Lions Quests hemsidor.
Ganska snart kom ett antal debattartiklar från 
forskare, politiker och skolledare som under-
känner Skolverkets rapport. Deras åsikter stöds 
också av internationell forskning, som säger att 
de flesta program har effekt. Det för oss starkas-
te argumentet är att norska Utdanningsdirekto-
ratet under 2010, efter omfattande forskning, 
har uppgraderat Lions Quest till kategori 3 – 
”Värdegrundsprogram med bevisad effekt”.
Idag råder osäkerhet bland skolor om hur de 
skall förhålla sig till program mot mobbning. 
Det är då viktigt att komma ihåg att Lions 
Quest Tillsammans är ett förebyggande vär-
degrundsprogram och inte program som skall 
sättas in när ett problem redan uppstått. Vi 
citerar gärna A.A. Mile (Nalle Puh): ”Det är 
bättre att bygga barn än att reparera vuxna”.

Framtiden
Lions Quests styrelse ser med tillförsikt på 
framtiden. Vi har en bra och väl förankrat 
program. Under våren diskuterar vi med ett 
företag som arbetar med att ta fram ett utvär-
deringsverktyg, med vilket skolorna själva 
skall kunna mäta sitt värdegrundsarbete och 
de framsteg de göra från år till år med hjälp av 
Lions Quest Tillsammans.
Bruno Ahlqvist, ordf.

För Guvernörsrådet
Sven-Arne Wennerberg
GRO, Guvernörsrådets ordförande



17

Val 2011

Nomineringar med förord av RVN, 
för verksamhetsåret 2011-2012, 
MD 101 Sverige.

Befattningshavare som ska 
väljas av Lions Riksmöte i 
Kalmar.

Guvernörsrådets ordförande 
2011-2012:

Vivianne Eriksson
LC Uppsala/Disa 
Nom. av distr. A, B, GD, N, P, S, 
SM, SV, U, VG

RVN förordar: Vivianne Eriks-
son

Guvernörsrådets vice ordförande 
2011-2012:

Kent Benediktsson  
LC Reng/Höllviken 
Nom. av distr. B, N, P, S, VG

Bengt-Åke Johansson 
LC Gävle  
Nom. av distr. GD, U

Lars Kuntze
LC Oxelösund 
Nom. av distr. A, SV

RVN förordar: Kent Benedikts-
son

Controller 2011-2014:

Björn Wahlenius  
LC Trollhättan 
Nom. av distr. A, B, GD, N, S, SV, 
U, VG

RVN förordar: Björn Wahlenius

Auktoriserad revisor, upphand-
lad. Ordinarie 2011-2014:

Adrian & Partners
Ernst & Young
KPMG

RVN förordar: Adrian & Part-
ners

Auktoriserad revisor, upphand-
lad. Ersättare 2011-2014:

Adrian & Partners
Ernst & Young
KPMG

RVN förordar: Adrian & Part-
ners

Förtroendevald revisor
Ordinarie 2011-2012:

Willy Lindgren  
LC Västervik  

Nom. av distr. A, B, GD, SM, SV, 
U, VG

RVN förordar: Willy Lindgren

Förtroendevald revisor
Ersättare 2011-2012:

Bertil Karlsson  
LC Bankeryd  
Nom. av distr. SV

Karl-Rudolf Pettersson  
LC Botkyrka  
Nom. av distr. A, B, GD, U, VG

RVN förordar: Bertil Karlsson 
 
Tre ledamöter i Riksvalnämnden 
2011-2012:

Ingemar Andersson  
LC Södertälje/S:ta Ragnhild 
(två år i RVN)
Nom. av distr. A, B, GD, N, S, SM, 
SV, U, VG

Göran Engström  
LC Skellefteå 
(ett år i RVN)
Nom. av distr. A, B, GD, N, P, S, 
SM, SV, U, VG

Bengt-Arne Bengtsson
LC Tranemo  
Nom. av distr. GD, VG

Bo Edman
LC Simlångsdalen 
Nom. av distr. SV

Hans Folkesson  
LC Vetlanda  
Nom. av distr. SM

Lars-Erik Gustafsson 
LC Nässjö  
Nom. av distr. U 
Ej till förfogande

Riksvalnämndens ordförande 
2011-2012:

Ingemar Andersson  
LC Södertälje/S:ta Ragnhild 
(två år i RVN)
Nom. av distr. A, B, GD, N, S, SM, 
SV, U, VG

RVN förordar:
Omval Ingemar Andersson, LC 
Södertälje/S:ta Ragnhild: ordfö-
rande
Omval Göran Engström, LC Skel-
lefteå: ledamot
Nyval Bengt-Arne Bengtsson, LC 
Tranemo: ledamot

Internationell director:

Alf Bakken
LC Huddinge 
Nom. av distr. A, B, GD, SM

Leif Niord
LC Nossebro  
Nom. av distr. SV, U, VG

Kenneth Persson  
LC Reng/Höllviken 
Nom. av distr. P, S

RVN förordar: Kenneth Persson 

Lions Riksmöte 2014:
Inga kandidater hittills.

Riksvalnämnden inom Lions 
Clubs International, MD 101:
Annette Eiserman-Wikström
LC Mölndal/Kvarnbyn – ordfö-
rande
Ingemar Andersson, LC Söder-
tälje/St:a Ragnhild – ledamot
Göran Engström, LC Skellefteå 
– ledamot

Personliga uppgifter
Min familj består av man, barn 
och barnbarn. Född och uppväxt i 
Jämtland men flyttade till Uppsala 
vid 18 – års ålder på grund av stu-
dier. Jag är medlem i LC Uppsala/
Disa sedan 1987/88 .

Studier 
Filosofie Kandidat i beteendeve-
tenskap och samhällsvetenskap 
Uppsala Universitet 
Diplomerad högre företagseko-
nom, 10 p i juridik, 10 p epide-
miologi. 
Exempel på övrig utbildning: 
Dale Carnegie Course, säljutbild-
ning vid Krauthammer Internatio-
nal AB, 
Creating a community of  leaders, 
Futures Unlimited, Leadership 
Development, Mercuri Interna-
tional.

Arbetsliv
De senaste tolv åren har jag arbe-
tet med marknadsföring och sälj.  
Inom IT-branchen som Key Ac-
count Manager vid Living Ques-
tions, Sales Manager vid  Unifield 
Dialogs.  
Idag driver jag tillsammans med 
kollegor ett företag  med tjänster 

inom ekonomi - analys. Jag är sälj 
och marknadsansvarig vid företa-
get och  jag sitter i två  företags-
styrelser. 
Jag har lång erfarenhet av pro-
jektledning i större förändrings-
projekt,  processarbete och orga-
nisationsförändringar  i offentlig 
sektor. Har också mångårig er-
farenhet som controller på kom-
mun/ koncernledningsnivå. 
 
Mina uppdrag – mina erfarenheter 
- mitt engagemang inom Lions 

1987 - 1988•	  startade jag LC 
Uppsala/Disa, Lioness klubb. 
1988 transfer till lionsklubb. 
Var också med och startade LC 
Uppsala/Linné. Jag har haft ett 
flertal uppdrag i distriktsrådet 
under olika perioder.  
1989-1990 •	 Zonordförande, le-
damot i extensionkommittén
1992-1993•	  Distriktsguvernör, 
Efter mitt år som distriktsgu-
vernör var jag engagerad vid 
Casa Minunata, samt styrelse-
uppdrag för skolan under en 
period. 
2000-2007•	  Distriktets YEC  
under sju år. Under den perio-
den var jag med och startade 
distriktets första LEO-klubbar. 

Presentation av kandidat till posten som 
guvernörsrådets ordförande 2011-2012:

Vivianne Eriksson

LC Uppsala/Disa
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2008 •	 Ordförande  i Multipel-
distriktets  Hedersråd, ansvarig 
för framtagande av rapport ang 
avgående medlemmar. 
2007-2008•	  Vice Ordförande i 
Multipeldistriktets Ungdoms-
kommitté
2009•	  Sekreterare i Multipeldi-
striktets Hedersråd
2008- 2010•	  Ordförande i Mul-
tipeldistriktets Ungdomskom-

mitté ( Internationellt ungdoms-
utbyte, LEO, Orkester Norden, 
Lions Quest).  
2010-2011 •	 Vice Guvernörs-
rådsordförande

Jag har blivit tilldelad en progres-
siv Mellvin Jones utmärkelse 
Jag har deltagit i 2 Convention, 
6 EuropaForum, 9 NSR och 11 
Riksmöten. 

Namn: Kent Benediktsson, född 
1943

Gift med Birgitta sedan 1966, två 
vuxna söner och tre barnbarn.

Medlem i LC Reng Höllviken, di-
strikt 101S, sedan 1995

Uppdrag inom Lions:
Klubbnivå: Klubbmästare 97/98, 
AD-kassör 98/99, VLP 99/00, 
LP00/02, Director/MO 02/03, 
klubbsekreterare 08/-

Distriktsnivå: BZO 03/04, ZO 
04/05, VDG 06/07, DG  07/08, 
IPDG-Ordf FUU 08/09, Ordf 
FUU, ansvarig för utbildning och 
IT 09/00. Distrikt 101S IT-ansva-
rig 08/-, Distriktets representant i 
projekt ”Lions Rent Vatten” 08/-, 
LCIFs distriktscoordinator 09/-, 
GMT-ansvarig tre distrikt 11/- (er-
sättare för PC Kenneth Persson)
Deltagit i 6 RM, 1 NSR, 1 Con-
vention.

Yrkesverksamhet/utbildning: 
Polisiär utbildning, 9 år som 
anställd konsulent inom Röda 
korset (ungdomsfrågor, sociala 
frågor och informationsfrågor), 
VD i eget grafiskt företag i 10 
år, anställd som innesäljare med 
budgetansvar på ett av Sveriges 
största grafiska företag i 13 år till 
pensioneringen.

Intressen. För tillfället räcker ti-

den bara till för familj och Lions. 
Inom Lions är jag speciellt intres-
serad av internutbildning av bli-
vande ledare.

Varför kandiderar jag?
Jag tycker att Lions är en av 
världens bästa organisationer att 
verka i.
 
Det viktigaste för en VGRO och 
GRO är att vara lyhörd, analyse-
rande och inspirerande. Inte minst 
viktigt är det att förankra idéer 
och beslut i distrikt och klubbar 
så att alla känner gemensamhet i 
besluten. Vi är bara en organisa-
tion och vi måste samarbeta och 
inte motarbeta varandra.

Viktigt i allt arbete inom Lions är 
att förstå att vi är en internationell 
organisation och vårt totala arbete 
sträcker sig utanför klubbarnas 
egna geografiska områden, även 
om detta arbete är nog så viktigt. 
Det är på lokalplanet förutsätt-
ningarna skapas och det är också 
på lokalplanet en del resurser skall 
avsättas av klubbarna.

Viktiga områden för mig att ar-
beta med är, förutom vårt interna-
tionella engagemang med bland 
annat vår egen katastroffond och 
tältverksamhet, ungdomsfrågor 
med bland annat bildande av 
Campusklubbar, Lions Quest-
verksamheten, utbildning av le-
dare men också trivseln och ge-

Presentation av kandidater till posten 
som guvernörsrådets vice ordförande 
2011-2012:

Kent Benediktsson

LC Reng/Hölleviken

menskapen i klubbar, distrikt och 
på MD-nivå.

Utan våra TTTT: Träffas – Trivas 
– Tjäna (Hjälpa) – Tillsammans 
kommer vi inte långt.

Jag drog mig tillbaka från det ak-
tiva yrkeslivet för tre år sedan och 
jag har mycken tid över för just 
Lions, som mitt hjärta brinner för, 
så med ert stöd vid RM i Kalmar 
skall jag ge 100 % för Lions.

Jag skall som ordförande för gu-
vernörsrådet arbeta för att skapa 
ett gott och effektivt arbetsklimat. 
Att arbeta för att kraft och energi 
ägnas åt kreativa och resultatin-
riktade aktiviteter och attityder. 
Mitt uppdrag ska kännetecknas 
av öppenhet för behövliga föränd-
ringar. Lions står inför stora utma-
ningar. Det är viktigt, för att Lions 
ska kunna växa och utvecklas, att 

externt marknadsföra – kommu-
nicera  och synliggöra  Lions i 
samhället.   

Som ordförande i guvernörsrådet 
ska jag arbeta för att på bästa sätt 
bidra med mina erfarenheter  och 
min kompetens och mina kunska-
per för en bra verksamhet.

Jag är född 1943 i Östergötland 
bosatt i Stigtomta utanför Nykö-
ping. Gift med Kerstin och har två 
vuxna barn och fyra barnbarn.

Utbildning och arbetslivserfaren-
heter:

Realexamen kompletterad med • 
vissa gymnasiebetyg.
Systemman o programmerare • 
på två företag fram till 1982
Konsult och projektledare inom • 
lön och PA-områden
Arbetsledare på Tieto/Enator • 
1992/2000
Kontorschef på Proffice • 
2000/2004
Projektledare och kontorsan-• 
svarig på ett
Belgiskt företag i Trollhättan • 
för SAAB:s räkning 2004/2005
Egenföretagare/konsult inom • 
lön och HR 2005/2008
I dag ekonomiansvarig på min • 
brors företag
Kuntze Communication AB• 
Har också under dessa år arbe-• 
tat mycket med utbildning inom 
olika områden.

Lions:
Medlem sedan 1995 i LC Oxe-• 
lösund
Klubbsekreterare, Klubbpresi-• 
dent
Zonordförande• 

Flera uppdrag i distriktsrådet• 
2008-2009 Distriktsguvernör• 
Multipeldistriktets medlems-• 
ordförande 2009-

Jag har deltagit i 1 Convention, 
2 NSR och 5 riksmöten. Jag har 
också erhållit en Melwin Jones.

Vad vill jag som VGRO?

Jag vill verka för att inom mul-
tipeldistriktets ledning hitta ett 
arbetsätt för kontinuitet. Alltså att 
under flera år arbeta mot samma 
mål. 
Jag ser också att min uppgift är 
att arbeta för att få guvernörsrådet 
och de kommittéer som finns att 
arbeta tillsammans på ett för Li-
ons Sveriges effektivt och förtro-
endeingivande sätt. 
I mitt arbete vill jag också arbeta 
för att stödja de nya GMT- och 
GLT-organisationerna. 
Viktigheten är att utbildning på 
alla nivåer inom Lions fungerar.
Vi har också en uppgift att hitta 
alla kompetenta ledare som vi vet 
finns i klubbarna. 
På detta sätt vill jag bidra med 
min erfarenhet och kompetens. 
Det är av största vikt att vi får ett 
starkt guvernörsråd som kan arbe-
ta tillsammans för att föra Lions 
framåt.

Lars Kuntze

LC Oxelösund
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Jag är gift med Marie och vi är 
bosatta i Gävle, vi har fem vuxna 
barn och tio barnbarn.
Efter ett mycket berikande yrkes-
liv, se nedan, gick jag i pension 
vid årsskiftet 2010/2011 och blev 
67 år i mars. Jag har nu stora möj-
ligheter att ge mer av mig själv till 
Lions!

Medlem i Lions sedan 1979 då jag 
blev medlem i LC Söderhamn och 
är sedan 2001 medlem i LC Gävle 
där även min hustru är medlem. 

Efter avslutad gymnasieutbild-
ning och enstaka högskolekurser 
började jag på Länsstyrelsen i 
Härnösand, senare Skatteverket. 
Efter tre års gedigen utbildning 
inom administration, ekonomi, 
skattehandläggning och revision 
jobbade jag som skattehandlägga-
re och revisor under några år. Jag 
har jobbat inom Länsstyrelsen/ 
Skatteverket i 44 år och haft upp-
drag som chef på olika nivåer i 28 
år, som sektionschef, kontorschef, 
fögderichef, enhetschef, skattedi-
rektör och informationschef med 
såväl ekonomi-, personal- och 
verksamhetsansvar. Under de 
sista 8 åren före min pensionering 
fick jag förmånen att vara projekt-
ledare för flera stora omorganisa-
tioner inom Skatteverket på såväl 
regional som riksnivå, men även 
i samverkansprojekt med andra 
myndigheter och näringslivet. Jag 
har genomgått flera kurser inom 
ledarskap och grupputveckling 
samt projektledarutbildning. 

Självfallet ägnar jag en stor del 
av min fritid åt min stora familj. 
I övrigt Lions, resor, musik i alla 
former (har sjungit i kör), golf 
för motion och samvaro. Har haft 
styrelseuppdrag på distriktsnivå 
inom såväl cykel- som tennisför-
bundet och är ordförande i bo-
stadsrättsföreningen där vi bor.

Inom Lions har jag haft uppdrag 
som

LK, LS, LP i flera omgångar• 
Kommitté- och aktivitetsansva-• 
rig för den aktivitet som ledde 

till att LC Söderhamn tilldelades 
Lejonkronan 1988. Erhöll MJF 
året efter för mina insatser.
ZO två omgångar, DK, IR, DG• 

Ingår i den projektgrupp på tre 
personer som har till uppdrag att 
se över nuvarande distriktsindel-
ning på MD101-nivå. 

Har deltagit i 10 RM, 1 NSR och 
2 Convention.

Om jag blir vald till VGRO vill 
jag utöver att vara en viktig kugge 
i Guvernörsrådet och AU, få möj-
lighet att skapa ett kommande 
vinnande team tillsammans med 
pågående VDG. Jag tror att jag 
med mina erfarenheter som chef 
och ledare kan bidra med ett bra 
ledarskap och stora möjligheter 
att skapa en effektiv lednings-
grupp, ett väl fungerande Guver-
nörsråd.

De viktigaste frågorna vi har fram-
för oss är medlemsutvecklingen 
och ledarskapsutvecklingen. Vi 
måste tillsammans vända den ne-
gativa trenden när det gäller med-
lemsutvecklingen och få en posi-
tiv utveckling. Vi är relativt bra på 
att rekrytera nya medlemmar men 
tappar alltför många som slutar på 
egen begäran. Klubbarnas inre liv 
måste vitaliseras bl.a. genom för-
yngring. 

Vi måste på ett bättre sätt iden-
tifiera och utveckla nya ledare 
inom Lions, framför allt på lokal-, 
zon- och distriktsnivå. Vi måste 
uppmuntra såväl gamla som nya 
medlemmar att delta i alla former 
av utbildningar inom Lions,  såväl 
klubbtjänstemannautbildning som 
ledarskapsutbildning.

Jag vill även jobba för en föränd-
rad distriktsindelning där alla di-
strikt är fullvärdiga i jämförelse 
med dagens 3 av 10. En demokra-
tifråga i högsta grad.

Som jag ovan har nämnt har jag 
nu Möjlighet, Kapacitet och stor 
Lust att anta utmaningen att bli en 
kommande VGRO! 

Bengtåke Johansson

LC Gävle

60 år, bor i Mockfjärd.
Gift med Yvonne sen 1971 och vi 
har tre vuxna barn.
Medlem i LC Huddinge, medlem 
i Lions sen 1992.

F.d områdeschef i Svensk Kassa-
service, är sedan två år avtalspen-
sionär.

Efter avslutad realskola började 
jag i Posten 1967, Under mina 
41 år i Posten har jag haft många 
skiftande arbetsuppgifter och de 
sista 15 åren i olika chefsbefatt-
ningar med personalansvar.
Under årens lopp har jag genom-
gått ett antal ledarskapsutbild-
ningar i Posten.

Jag också varit politiskt aktiv i 
Gagnefs kommun mellan 1983 
– 1998,mina uppdrag var som 
ledamot i kommunstyrelsen och 
dess arbetsutskott i 8 år, 12 år som 
ledamot i kommunfullmäktige va-
rav fyra år som ordförande. 

På fritiden vistas jag gärna i sko-
gen, i oktober tar jag med mig bös-
san och ger mig ut på älgjakt. Vin-
tertid blir det en och annan skidtur. 
Tillsammans med Yvonne reser jag 
gärna och upptäcker nya miljöer.

Inom Lions har jag haft följande 
uppdrag: klubbkassör, klubbse-
kreterare, klubbpresident, zonord-
förande, distriktskassör, distrikts-
sekreterare/vice distriksguvernör, 
distriktsguvernör, Guvernörsrå-
dets ordförande i 2 år, ledamot 
i arbetsutskottet i egenskap av 
IPGRO. Ordförande i handikapp-
fonden, ledamot i hjälpkommttén, 
Ordförande/IRD i hjälpkommit-
tén, Sveriges representant i NSR:s 
arbetsutskott.
Ordförande på Riksmötet dom se-
naste 6 åren.

Jag är Melwin Jones Fellow, och 
har erhållit guldlejonet, en Inter-

national President’s Medal, två 
District Governor Appreciation 
Awards.

Jag har deltagit i 17 riksmöten, 5 
NSR, 3 Europaforum och 4 Con-
vention

Att vara lyhörd är oerhört viktigt i 
en internationell organisation med 
många olika kulturer och traditio-
ner. Som kandidat till Internatio-
nella styrelsen ser jag mig i första 
hand som en lagspelare som till-
sammans med övriga ledamöter 
skall arbeta för att Lionrörelsen 
ytterligare befäster sin ställning 
som en av de ledande globala fri-
villigorganisationerna som räcker 
ut en hjälpande hand.

Att göra sig till tolk för de frågor 
som Nordens Lions för fram ser 
jag som en del av uppdraget. Åren 
som ordförande för Riksmötet har 
gett mig en god insikt i om hur 
medlemmarna i Lions idag tycker 
och tänker i olika frågor.

Presentation av kandidater till posten 
som ID:

Alf Bakken

LC Huddinge

Kom besök mig hos
Club Supplies under

RM 2011 
         Torsdag 2 juni 09:00 - 16:00
           Fredag   3 juni 08:30 - 15:00

Endast kontantförsäljning.
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Gift med DG Eva Persson, 2 
vuxna döttrar, 36 och 38 år. Våra 
döttrar Shalini och Charlotta, 
adopterade från Indien resp Sri 
Lanka, har gett familjen ytterli-
gare en internationell dimension. 
Båda döttrarna har aktivt deltagit 
i genomförandet av ungdomsläger 
inom 101 S, samt besökt interna-
tionella läger.

Medlem i LC Vellinge 1986-2004
Medlem i LC Reng Höllviken 
2004-

Studentexamen med inriktning 
på ekonomi och handel. Hög-
skoleexamen i Transportteknik 
vid LTH i Lund. Påbyggnad med 
olika studier i försäljning och 
marknadsföring. Språkstudier på 
högre nivå såväl inom Sverige 
som i utlandet.

Den internationella inriktningen 
på yrkeskarriären började direkt 
efter skolan inom olika transport- 
och speditionsföretag. I många 
år har jag arbetat utomlands och 
besökt ca 35 olika länder. Detta 
har gjort mig väl förtrogen med 
olika länders kulturer och erfarit 
hur internationella projekt kan 
genomföras beroende på land och 
kultur. Mina språkkunskaper har 
alltid möjliggjort och tjänat till att 
kunna kommunicera med och för-
stå människor på deras språk och 
i deras kultur.
Inom de företag jag varit anställd, 
har jag haft olika chefsbefattning-
ar inkl VD-poster.
I de flesta företagen har jag även 
varit ansvarig för utbildningsfrå-
gor och en viktig del av mitt liv 
har varit att lämna vidare min 
erfarenhet och kunskap till de 
yngre.
Under ca 10 år bedrev jag en egen 
konsultverksamhet inom försälj-
ning, utbildning respektive logis-
tik. Jag har under ca 20 år bedrivit 
undervisning på högskolan och 
inom KY-utbildningen i bland an-
nat transportteknik och internatio-
nell affärsutveckling. Sedan 5 år 
äger och driver jag ett Aktiebolag 
med inriktning på utbildning och 
marknadsföring.

Mina största intressen är familjen, 
hemmet och Lions. Som nybliven 
morfar får man en ny dimension 
på livet. När tid medgives utanför 
lionslivet, uppskattar Eva och jag 
att fortsätta utforska olika länder 
och resmål.

Uppdragen inom Lions startade 
med raketfart och året efter jag 
blev Lion, var jag invald i klub-
bens styrelse. Därefter blev det 
BZO, ZO, YEC, VDG, DG allt 
inom distrikt 101 S. Under denna 
tid var jag även Sight First sam-
ordnare. 

Inom MD har jag haft posterna 
som BYED, YED, VGRO och 
GRO, vilket även inneburit 3 år 
i AU.
Uppdraget mellan YED och 
VGRO var att jag i tre år arbetade 
som LEO-coordinator.

Jag har haft förmånen av att del-
taga vid:

3 världskongresser• 
8 Europa Forum• 
10 Nordiska Samarbetsrådsmö-• 
ten
18 Riksmöten• 
4 LEO Riksmöten• 
Olika ungdomsläger i utlandet• 
Flertalet Lionsklubbar i utlan-• 
det
Varit värd för besök av LEO- • 
och Lionsklubbar, samt Di-
striktsråd från utlandet
Riksmöten i Tyskland, Estland • 
och Danmark

I arbetet som ID blir jag språkrör 
för de nordiska lionsmedlemmar-
na och vill med aktivt styrelsear-
bete påverka Lionsrörelsen framåt 
in i det moderna samhället. Lika 
viktigt är att ge feedback till de 
nordiska lionsmedlemmarna om 
hur arbetet i styrelsen fortskrider.
Bland de frågor som ligger mig 
varmast om hjärtat är medlem-
marna och deras arbete inom 
klubben. Göra klubbarbetet till en 
varm gemenskap och på så vis få 
fler personer att vilja dela våra in-
satser genom att bli medlemmar. 
Kvinnorna vill komma in i våra 
klubbar och vi skall öppna våra 

Kenneth Persson

LC Vellinge

dörrar för dem. Att mitt arbete för 
de yngre medlemmarna kommer 
att fortsätta är en självklarhet. Det 
visar väl inte minst starten av stu-
dentklubben i Malmö, den första 
nyklubbsbildningen i Sverige på 7 

år. Min ambition är att fler klubbar 
skall bildas i den närmaste framti-
den. Utbildning av medlemmar 
på alla nivåer för att få fram bra 
ledare.

Leif Niord LC Nossebro, Lion se-
dan 1978. Gift med Nilgün och en 
dotter Linda från ett tidigare äk-
tenskap. Kära hustru också Lion, 
tidigare distriktsguvernör för ett 
av distrikten i Istanbul. Själv tidi-
gare medlem i LC Alingsås innan 
jag flyttade till min hemort Fåg-
lum och då också naturligt till LC 
Nossebro.

Min yrkesverksamhet har varit 
mest fokuserad på ekonomi och 
ledarskap. Arbetade som ekono-
michef och därefter som utbild-
ningschef i Alingsås kommun 
under mer än 25 år.

Sedan mitten av 90-talet starkt 
engagerad i internationella upp-
drag för FN’ EU och SIDA’ mest 
i valadministrativa uppgifter. 
Uppdrag i Namibia, Sydafrika, 
Balkanländerna, Nigeria och Öst 
Timor. Därefter mer administra-
tiva uppdrag i Hebron Palestina 
och Kosovo.

Min Lionbakgrund är ett med-
lemskap sedan 1978. Efter mitt år 
som Distriktsguvernör 1989 var 
jag ledamot i MD’s arbetsutskott 
och sedan Guvernörsordförande 
1990/1991.
Under åren 1991 till 1994 deltog 
jag i en kommitté tillsatt av Eu-
ropaforum, för att titta på möjlig-
heterna av att utveckla Europafo-
rum. 
Samtidigt var jag koordinator för 
ungdomsutbytet mellan Japan och 
Skandinavien.

Mellan 1989 och 1999 ansvarade 
BG Ekwall och jag för Multipel-
distriktets ekonomi, den rent 
praktiska hanteringen.
Senaste åren har min fru och jag 
engagerat oss i att introducera 
Lions Quest till Turkiet. Vi har 
adopterat den svenska modellen, 
översatt allt material.  

Under alla år som Lion har jag 
varit medveten och intresserad 
av att jag tillhör en internationell 
organisation. Har deltagit i 8 In-
ternationella Conventions och 14 
Europaforum.

Den bästa uppskattning du kan få 
som medlem av Lions är givetvis 
den respons du får i olika aktivite-
ter vi har. Men givetvis våra inter-
na uppskattningar värmer också. 
Har erhållit Guldlejonet. Världs-
presidentens medalj och några 
Certification of Apreciation.

Att kandidera till posten som In-
ternationell Director innebär gi-
vetvis att du har ett engagemang 
för Lionrörelsens framtid och ut-
veckling, en övertygelse om att 
frivilligorganisationer som Lions 
har sin betydelse i samhället.  Men 
denna övertygelse måste också 
kombineras med en rationell syn 
på hur en så stor organisation kan 
hanteras rent administrativt till 
lägsta kostnad/bästa nytta. Jag har 
denna tro på Lions och på att vi 
kan övervinna en del av hindren 
som vi ser idag.

Leif Niord

LC Nossebro



21

Uppföljning motioner och förslag

Återrapporter till Riksmötet 2011 
avseende behandling av 2010 års 
motioner

Motion nr 1
Översyn av distriktsindelningen

Yrkande
LC Åhus yrkar att guvernörsrådet i MD 101 
arbetar för att bilda ett distrikt i Skåne och att 
det inom detta distrikt bildas zoner som är mera 
funktionella än idag, samt att MD 101 som kon-
sekvens av detta ser över distriktsindelningen.

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen 

Riksmötet beslutar bifalla motionen.

Arbetsgrupp är tillsatt. De har genomfört en 
faktaredovisning som de redovisat, vilket finns 
på vår hemsida. 

Motion nr 3
Översyn av stadgar och arbetsordning

Bakgrund
Ett sätt att minska kostnaderna för hela Lionsrö-
relsen vore att arrangera Riksmöte i nuvarande 
form endast vart annat år. Om de internationella 
stadgarna säger att vi måste arrangera Riksmöte 
varje år, går det säkert att arrangera ett RM i 
nuvarande form vart annat år och ett betydligt 
mindre RM (med färre deltagare och endast helt 
nödvändiga beslut) vart annat år.

Yrkande
Att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag 
att tillsätta en arbetsgrupp som ska se över 
stadgar och arbetsordning för MD 101 i enlig-
het med motionens anda

Att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag 
att snarast inlämna en motion till Lions
Convention 2011 om ändring av de internatio-
nella stadgarna, så att det blir möjligt för ett 
multipeldistrikt att anordna Riksmöten vart 
annat år, om man finner detta vara lämpligt. 

Guvernörsrådet föreslår 
att Riksmötet bifaller första att-satsen, att job-
ba i motionens anda och titta på kostnaden. 
att Riksmötet avslår andra att-satsen, då det 
inte går att motionera till Convention.

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets 
förslag.

Motionen anses besvarad i svaret för motion 5

Motion nr 4
Hur den internationella avgiften används

Yrkande
Att Guvernörsrådet arbetar för att Lions Inter-
national ger full insyn i hur den internationella 
medlemsavgiften används, t.ex. kostnader 
och intäkter för internationella konvent etc. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår 
motionen.

Riksmötet beslutar att bifalla motionen.

Guvernörsrådet anser att den redovisning som 
finns i vår handbok och på hemsidan på ett bra 
sätt beskriver hur våra internationella avgifter 
används.

Motion nr 5
Förslag med utgångspunkt från medlemsenkä-
ten Lions framtid

Marknadsinsatser
När det gäller marknadsföring så har kraftfulla 
insatser vidtagits vid ex Röda Fjädern insam-
lingen och detta fullföljs vid den kommande 
insamlingen.
I samband med kampanjen tillsammans med 
Specsavers genomfördes en stor marknadsfö-
ringsinsats. I den kampanjen var det Specsa-
vers som var marknadsgrupp.
Beslut:
AU föreslår GR besluta att i varje nytt projekt/ 
insamling ska projekt/insamlingsledning utse 
marknadsansvarig.

Nya insamlingsmetoder
Beslut:
AU föreslår GR besluta att i projektanvisning-
arna ska nya insamlingsmetoder/marknadsfö-
ringsåtgärder skrivas in.

Riksmöte vartannat år
Varken de nationella eller de internationella 
stadgarna lägger några hinder i vägen för 
att  ett alternativt riksmöte kan arrangeras. Det 
enda som krävs är att mötet avhandlar de frå-
gor som föreskrivs i förhandlingsordningen. 
AU ser inte de ekonomiska fördelarna att ar-
rangera ett alternativt riksmöte. AU föreslår att 
utse en arbetsgrupp som ser över hur riksmötet 
ska se ut i framtiden. 
Beslut:
AU föreslår GR besluta att en arbetsgrupp om 
tre ledamöter får i uppdrag att ta fram förslag 
till riksmöten i framtiden. 

Kostnadsutjämning
Frågan har sin utgångspunkt i resekostnads-
systemet, deltagande i riksmöten.
Beslut:
AU föreslår GR besluta att ge Arbetsgruppen 
för Distriktsindelning uppdraget att utreda för-
slaget ang kostnadsutjämning.

Arbetsordning och regelverk
Med anledning av ny organisation GMT och 
GLT samt ev en ny distriktsindelning bör ar-
betsordning och regelverk ses över.
Beslut:
AU föreslår  att GR ger stadgesekreteraren 
Bengt Sörman i uppdrag att se över arbetsord-
ning och regelverk.

Vindelmotionen som helhet
Beslut:
AU föreslår GR att lägga fram föreliggande 
förslag till RM 
att ärendet ” Vindel motionen” härmed är ut-
redd och att det i nuläget inte anses vara ge-
nomförbart med ytterligare insatser och att 
ärendet därmed är avslutat.

Motion 7
Gruppförsäkring av Lionsmedlemmar.

Yrkande
att Lions nationellt tecknar en gruppförsäkring 
för olycksfall att gälla alla medlemmar under 
klubbmöte och annan aktivitet ordnad av Lions.

Omfattningen av en sådan försäkring kan 
vara:
läkekostnader;
tandskadekostnader;
resekostnader; - merkostnader;
rehabiliteringskostnader;
invaliditet.
att riksmötet beslutar utreda frågan och ställer 
förslag.

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet tillstyr-
ker motionen och att Guvernörsrådet får i upp-
drag att tillsätta en utredning

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets för-
slag.

Ett förslag till gruppförsäkring för olycksfall 
har framtagits av Guvernörsrådet.

Motion nr 8
Nästa Röda Fjädern insamling 

Yrkande
LC Mullsjö, Bankeryd, Gränna, Husqvarna, Vitt-
sjö/Bjärnum, Torup föreslår riksmötet besluta

Att insamlingsresultatet av 2012 års Röda 
Fjädern-aktivitet skall tillfalla Barndiabetes-
fonden för den samlade forskningen kring 
barndiabetes i hela landet.

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet tillstyr-
ker motionen och ger Guvernörsrådet i upp-
drag att tillsätta en arbetsgrupp för att arbeta 
med frågan i motionärernas intentioner.

Riksmötet beslutar i enlighet med Guvernörs-
rådets förslag.

Arbetet med att genomföra en RF insamling 
för stödja ”Forskningen om Barndiabetes” 
har påbörjats

Restaurangskolan
Slutrapport Restaurangskolan, Rumänien. 
Handlingar presenteras på Riksmötet. 
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Förslag från guvenörsrådet

Förslag  1. 
Till Pengapåsen 100 kronor/
medlem
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 100 kronor per 
medlem för verksamhetsåret 2011-2012. 

Förslag  2. 
Till Katastrofberedskapen  150 
kronor/medlem
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 150 kronor per 
medlem förverksamhetsåret 2011-2012.

Förslag 3.  
Till Verksamheten för funktions-
hindrade 10 kronor/medlem
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 10 kronor per 
medlem för verksamhetsåret 2011-2012.

Förslag 4.  
Till NSR-projekt 30 kronor/
medlem 
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 30 kronor per 
medlem för verksamhetsåret 2011-2012.

Förslag 5. 
Till Orkester Norden och 
deltagande i musiktävlingen 10  
kronor/medlem
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 10 kronor per 
medlem för verksamhetsåret 2011-2012.

Förslag 6. 
Till LEO 10 kronor/medlem
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att rekom-
mendera klubbarna att betala 10 kronor per 
medlem för verksamhetsåret 2011-2012.

Förslag 7. 
Att genomföra både Världens 
Barn insamlingen och Röda 
Fjädern insamlingen under RF-
året 2012-2013.
Många klubbar vill delta i Världens Barn  in-
samlingen samtidigt som vi genomför Röda 
Fjädern insamlingen för att stödja forskningen 
för barndiabetes.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att genomföra Världens Barn insamlingen un-
der Röda Fjädern året.
Men att RF är vår huvudinsamling och att de 
klubbar som inte vill delta i Världens Barn in-
samlingen avstår den.

Förslag 8.
Fortsatt arbete med förslag om 
ny  distriktsindelning. 
Arbetsgruppen för  distriktsutredningen har 
lämnat in en faktaredovisning där de analyserat  
ekonomi, distriktsutveckling och samhällsor-
ganisation . Mot bakgrund av den  lämnade re-
dovisningen föreslår guvernörsrådet att arbets-
gruppen får fortsatt  uppdrag att utreda en ny 
distrikts indelning. Den lämnade faktaredovis-
ningen  finns presenterad på  Lions hemsida. 

Förslag till beslut:
GR föreslår Riksmötet besluta att  ge arbets-
gruppen mandat att fortsätta sitt arbete och 
återkomma med förslag om  ny distriktsindel-
ning på Riksmötet 2012.

Förslag 9.  
Organisatoriskt flytta LEO
Motivet till att flytta nybildning av LEO-
klubbar till GMT - Medlemsutveckling - är 
att samordna arbetet med att starta klubbar för 
ungdomar.  

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att Riksmötet flyttar LEO till kommande GMT 
- Medlemsutveckling. 

Förslag 10. 
Minska antalet ledamöter i 
Ungdomskommittén
Då LEO flyttas till GMT – medlemsutveckling 
och därmed minskas antalet ledamöter med en 
person i Ungdomskommittén.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att Ungdomskommittén ska bestå av tre leda-
möter. 

Förslag till ändringar av stadgar och arbetsordning

Förslag 11. 
Ändring i arbetsordning § 24
Förslaget går ut på att ändra i arbetsordningen 
§ 24 till att motionen skall vara DG tillhanda 
senast 31 oktober. Motionen skall med di-
striktsmötets yttrande vara MD-kontoret till-
handa senast den 30 november. 

Förslag till beslut:
GR föreslår att Riksmötet beslutar ändra § 24 i 
arbetsordningen enligt lämnat förslag. 
 
Förslag 12. 
Komplettering av arbetsordning
Förslaget går ut på att arbetsordningen ska 
kompletteras med regler för val av Internatio-
nal Direktor (ID). 
Förslag till beslut:
GR föreslår Riksmötet att besluta komplettera 
arbetsordningen med regler för val av ID, enligt 
lämnat förslag till GR, dvs enligt följande lydelse: 
Valbar till post som ID är varje Lion som inne-
haft uppdraget som Guvernör och fullgjort sina 
skyldigheter mot organisationen.
Enligt beslut som togs vid GR 5 i Gävle 2010 ska 
inte den som nominerats för att kandidera till ID 
inneha en post på multipeldistriktsnivå från den 
1 januari det år han ska väljas på Riksmötet. 

Förslag 13. 
Borttagande av text i arbets-
ordning och tillägg av text för 
GMT och GLT.

I arbetsordningens § 1 att texten om FUU 
utgår och att text om GMT och GLT förs in i 
paragrafen.

Förslag till beslut:
GR föreslår Riksmötet att ändra text i § 1 i 
arbetsordningen och föra in GMT och GLT. 
Texten ska försvenskas så att betydelsen av 
GMT är Medlemsutveckling och GLT är Le-
darutveckling.
 
Förslag 14. 
Ändring av stadgarna §14 för 
multipeldistriktets verksamhet
 
I stadgarna står det att ”För mutipeldistriktets 
verksamhet skall det finnas:  
Kommittén för framtid, utveckling och utbild-
ning 
Kommittén för hjälpverksamhet.
Kommittén för ungdomsverksamhet.
Föreslås att i stadgarna för multipeldistriktet 
ska följande finnas: GMT = Medlemsutveck-
ling, GLT = Ledarutveckling, Kommittén för 
hjälpverksamhet och Kommittén för ung-
domsverksamhet. 

Förslag till beslut:
GR föreslår Riksmötet besluta att kommittén 
för framtid, utveckling och utbildning tas bort. 
Och att kommittén ersätts med en koordinator 
för GMT = Medlemsutveckling och en koordi-
nator för GLT = Ledarutveckling.
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Motioner

Motion nr 1
Tillgång till medlemsregistret

Fråп: LC Tingsryd

Motivering/bakgrund
Lions Sverige har ett medlemsregister där 
mycken data om varje medlem finns. Lion-
klubbarna uppmanas att hålla detta register 
uppdaterat men har själva ingen nytta av re-
gistret i klubbverksamheten. Får istället skapa 
egna register för telefon, adress och mailing 
listor m.m.

Får klubbarna använda medlemsregistret så 
kommer motivationen att hålla detta uppdate-
rat att öka avsevärt

Yrkande
Att IT ansvarig på Distrikts och/eller klubb-
nivå efter ansökan till IT gruppen bereds möj-
lighet att ställa SQL frågor direkt in i MySgl 
databasen för medlemsregistret dock endast 
med läsrättighet.

LC Tingsryd  
Stefan Johansson
President/sekreterare

Tillstyrkes av 
DR 101SM
Genom
Per Nilsson
DG 101SM

Guvernörsrådet menar att klubbarnas register-
ansvariga redan idag har möjlighet att hämta 
samtliga medlemsuppgifter i excelformat ur 
registret. 

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen med motiveringen att tillgång redan 
finns till den information som motionären öns-
kar. 

Motion nr 2
IT-grupp

Från: LC Tingsryd

Motivering/bakgrund 
IT står för Information teknologi, d.v.s. tek-
nik för att sprida information. Denna teknik 
utvecklas mycket snabbt, och anammas också 
av Lions rörelsen. Eftersom vi är spridda över 
hela landet och vad gäller IT frågor inte har 
något gemensamt kontakt nät (Nuvarande IT 
grupp är hänvisad till att bara jobba med regis-
terfrågor) så utvecklas IT tekniken åt olika håll 
utan någon som helst styrning. Detta medför 
onödiga kostnader, Samma sak utvecklas på 

flera håll. Тех. Lions hemsidor kan se ut precis 
hur som helst

Yrkande
Att IT gruppen utökas så att en IT ansvarig 
från varje distrikt.
Att IT gruppen bildar ett kontakt och infor-
mations nätverk med en IT ansvarig från varje 
klubb
Att IT gruppen blir rådgivande och remiss in-
stans i ALLA IT frågor Att IT gruppen talar 
om åt vilket håll näsan skall peka när det gäller 
IT frågor

LC Tingsryd  
Stefan Johansson
President  

Tillstyrkes med förutsättning om inga högre 
kostnader.
DR 101SM genom
Per Nilsson
DG 101 SM

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet tillstyr-
ker motionen och ger guvernörsrådet i uppdrag 
att utforma en grupp som ska arbeta i motio-
närernas anda.

Motion nr 3
Ändring av reglerna för 
anmälan av delegat till Riks/
Distriktsmöten.

Av: LC Sundbyberg

Lions klubb Sundbyberg har uppmärksammat 
att det kan råda tvivel om vem eller vilka som
är utsedda att förа klubbens talan som delegat 
vid Riks I Distriktsmöten. Problemet uppstår
när deltagare i riks/distriktsmöten anmäler sig 
själva som delegater för klubben och klubben 
ej får vetskap om detta utan utser annan person 
att vara delegat.

Vi vill således motionera om att det skall vara 
klubben som anmäler delegat och ej den en-
skilde medlemmen. 

(För att det ej skall råda någon tvivel om detta 
så bör rutan på anmälningsblanketten tagas bort 
i vilken man skall kryssa i om man är delegat).

Jan Ekberg
LP 2010-2011

Yttrande över motion från LC Sundbyberg, 
distrikt 101A
Bifogade motion behandlades vid distrikts-
rådsmöte 2010-11-13. Motionen godkändes. 

2010-12-06
Anna Maria Bernstein
Distriktsguvernör
Distrikt 101A

TILLÄGG TILL YTTRANDE GÄLLANDE 
MOTION FRÅN DISTRIKT 101A
Som tillägg till tidigare insänd bilaga med 
distriktsrådets yttrande över motion från LC 
Sundbyberg:
Distriktsrådet yrkar på att riksmötet beslutar i 
enlighet med motionen.

Anna Maria Bernstein
Distriktsguvernör

Guvenörsrådet
Guvernörsrådet menar att om klubbarna ska 
anmäla delegater till RM/DM innebär detta en 
ytterligare administrativ åtgärd.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 4
Arbetsordning för MD 101

Av LC Reng/Höllviken

Angående ändringar i Arbetsordning för Mul-
tipeldistrikt 101, Sverige 

Vi anser att det i  Arbetsordningen för MD 101 
föreligger två (2) felaktigheter, som bör rättas  
till; I § 6, första stycket står det: 

En projektgrupp skall utses för varje projekt 
eller aktivitet. Som controller för projektet el-
ler aktivitet  fungerar verkställande utskottets 
controller.  

Verkställande utskottet är numera ändrat till 
arbetsutskottet samt är det Multipeldistriktets 
controller som avses. 

I § 11 a, första stycket står  det: 

Guvernörsrådets ordförande skall under inter-
nationella styrelsens överinseende verka som  
multipeldistriktets administrativa tjänsteman. 
I ordförandens särskilda uppgifter ingår att... 

I ” Internationella stadgar och arbetsord-
ning,	reviderade	den	2	juli	2010”	återfinns	
motsvarande text enligt § 11 a, MD 101´s 
Arbetsordning men lyder: 

ARTIKEL X 
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Distriktstjänstemäns  åligganden 

Moment 1. MULTIPELDISTRIKTETS 
GUVER NÖRSRÅDSORDFÖRANDE. 

Multipeldistriktets guvernörsrådsordförande 
skall under den internationella styrelsens över-
inseende  verka såsom multipeldistriktets sam-
ordnare och handla på guvernörsrådets vägnar  
och efter delegering från detta. 

Vi yrkar därför:  

Att det i § 6, Arbetsordning  för MD 101 ändras 
till Multipeldistriktets controller enligt ovan  

Att § 11 a, första stycket, Arbetsordning för 
MD 101, för att få överensstämmelse med den 
internationella  arbetsordningen, ändras till: 

GUVERNÖRSRÅDETS ORDFÖRANDE  

Guvernörsrådets ordförande skall under den 
internationella styrelsens överinseende verka 
såsom multipeldistriktets samordnare och 
handla på guvernörsrådets vägnar och efter  
delegering från detta. I ordförandens särskilda 
uppgifter ingår att...  

Lions Club Reng Höllviken  
Lennart Andersson     Kent  Benediktsson 
President      Sekreterare

Yttrande från distrikt 101 S
Vid Distriktsrådets möte den 4-5 december 
2010, beslutas enhälligt att tillstyrka Lions Club 
Reng Höllvikens motion till Riksmötet 2011 i 
Кalmar, i enlighet med bifogade bilaga.

Vellinge som ovan
För distriktsrådet
Eva Persson
Distriktsguvernör 101S

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att tillstyr-
ka motionen. 

Motion nr 5
Skriva till LCI för att slopa 
charteravgiften/inträdesavgiften

LC Hallsberg

Bakgrund
MD 1 U 1 har och har haft problem med att 
rekrytera nya medlemmar under flera år. Ett
problem som vi i LC Hallsberg anser hindra 
medlemsrekryteringen är inträdesavgiften 
(charteravgiften ) vilken skall betalas av antin-
gen den nya medlemmen eller klubben. Avgif-
ten är 25 USD och under föregående verksam-
hetsår tog vi in sex (6) nya medlemmar och 
klubben fick alltså betala 6 x 25 USD.

Vi förstår att LCI tidigare haft kostnader i sam-
band med att registrera nya medlemmar men

med dagens IT-hjälpmedel bör dessa kostna-
der ha minimerats.

De nya medlemmarna i MD101 registreras i 
vårt svenska medlemsregister av respektive
klubb och sedan förs det elektroniskt över till 
LCI.

Vi i LC Hallsberg upplever an charteravgiften 
är ett hinder för att rekrytera nya medlemmar 
varför vi anser att denna avgift bör tas bort. Vi 
förstår att denna avgift ar en inkomstkälla för
LCI men för att främja medlemsrekrytering 
bör charteravgiften tas bort och att LCI försö-
ker  hitta någon annan inkomstkälla.

Yrkande
LC Hallsberg yrkar att MD 101 skriver till 
LCI och påtalar att klubbarna i Sverige anser 
att charteravgiften är ett stort hinder i klubbar-
nas medlemsrekrytering och att denna avgift 
tas bort.

Hallsberg den 1 november 2010
Hans-Olov Moberg
President i LC Hallsberg

Distriktrådets i 101 B yttrande
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2010-12-04 och fattade följande 
beslut:

Motionen tillstyrkes.

På uppdrag av distriktsrådet,
Sören Wigren, DS

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att tillstyr-
ka motionen och ge guvernörsrådet i uppdrag 
att skriva till LCI enligt motionens inriktning

Motion nr 6
Frysa avgifter till dagens nivå på 
avgifter

Sunne Lions Club

Angående
Besluta om en frysning av distrikts- nationella 
och internationella avgifter till dagens nivå. 
Dessa avgifter utgör det som i dagligt tal be-
nämns den administrativa avgiften eller rätt 
och slätt medlemsavgiften som varje medlem 
erlägger till Lions  

Motivering
Kassamässigt uppgår de adm. avgifterna idag 
till minst 1000:-/medlem och år. 
Klubbarna har på olika sätt hittat egna model-
ler för att uttaxera den här avgiften, direkta 
uttaxeringar av hela beloppet, direkta uttag av 
mindre belopp och omföring av interna lot-
terier, trixande med reseersättningar vid akti-
viteter men även andra tvivelaktiga penning-
transaktioner förekommer. 
Den här storleken på avgiften för att få vara 

medlem i Lions utgör ett klart hinder i det 
nödvändiga rekryteringsarbetet av yngre med-
lemmar som hela vår rörelse står inför och är 
beroende av. 

Yrkande 
Vi yrkar att riksmötet beslutar att alla distrikts- 
nationella och internationella avgifter fryses 
på dagens nivå. Tillkommande kostnadshöj-
ningar ska finansieras med motsvarande kost-
nadsrationaliseringar inom ramen för dagens 
uttaxering. 

Sunne Lions Club
Bengt Algotsson/president

Distriktrådets i 101 B yttrande
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2010-12-04 och fattade följande 
beslut:

Motionen avstyrkes med motiveringen att 
riksmötet endast kan besluta om den nationel-
la avgiftens storlek och att utredning avseende 
dessa kostnader pågår.

På uppdrag av distriktsrådet,
Sören Wigren, DS

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen

Motion nr 7
Sänka medlemsavgiften på 
nationell nivå genom att ta bort 
trycksaker samt verka för få den 
internationella avgiften sänkt.

Av: LC Torsby

Bakgrund
Avgifterna som vi betalar till distriktet samt 
riks- och internationella organisationen är så 
höga att vi har svårt att såväl behålla medlem-
mar som rekrytera nya. Vi anser att det är nöd-
vändigt att radikalt minska de administrattiva 
avgifterna för att Lions även fortsättningsvis 
skall kunna bedriva en bred verksamhet.

Exempel på kostnader som vi tycker borde 
vara möjligt att reducera utan att verksamhe-
ten avsevärt försämras:

Tryckkostnader och porton för tidningen Lions 
och handboken. Om man avstod från tryckta 
utgåvor för merparten av medlemmarna borde 
avgiften bli lägre. De flesta medlemmar har 
idag möjlighet att få önskad information via 
internet och avstår gärna från den tryckta.

Kostnader för årliga distriktsguvernörens re-
sor till klubarrna borde kunna reduceras med 
färre besök.
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Yrkande
Vi yrkar på 
- att en beredningsgrupp tillsätts för att se över 

de administrativa kostnaderna på nationell 
nivå

- att Lions Sverige agerar på internationell 
nivå för att reducera de internationella avgif-
terna.

Lions Club Torsby 2010-11-29
Birgitta Almroth president

Distriktrådets i 101 B yttrande
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2010-12-04 och fattade följande 
beslut:

1. att-satsen i yrkandet avstyrkes med motive-
ringen att MD 101 Framtidsgrupp utreder 
denna fråga, varför det inte behövs någon 
annan särskild beredningsgrupp.

2. att-satsen i yrkandet tillstyrkes då flera 
klubbar ifrågasätter de internationella av-
gifternas storlek.

På uppdrag av distriktsrådet,
Sören Wigren, DS

Guvernörsrådet
Guvernörsrådet menar att frågan utreds av 
MD101s Framtidsgrupp, varför någon annan 
beredning inte behövs.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 8
Uppföljning av gamla projekt 
upp till fem år efter avslutandet.

Av: LC Forshaga

Bakgrund
Genom åren har lionsklubbarna skänkt pengar 
och varit engagerade i ett antal projekt som be-
slutats vid riksmöten.
Men vad händer sen?

Information om att projektet är avslutat brukar 
komma i samband med riksmötena men någon 
slutrapport och /eller uppföljningsrapport se vi 
aldrig till ” det här blev resultat av våra bidrag 
och ansträngningar”.

Vi tror och vet att många klubbar efterlyser 
rapporter om våra ”gamla avslutade” projekt 
t ex Viljandi, Novozybkov, Maarja Village. 
Pojkhemmet i Viljande är omnämnt i The Lion 
nr 2/08-09. Novozybkov 2-09-07, Maarja 
Village 3/04-05. Vad har hänt sedan dess? Vi 
efterlyser en årlig rapport om våra gamla pro-
jekt, t ex på vår hemsida lions.se eller i The 
Lion eller via ett kort mail till klubbarna.

Casa Minunata och Morogoro rapporteras det 
om kontinuerligt, visserligen pågår dessa pro-

jekt fortfarande men kommer också så små-
ningom till ”slutrapporterade” projekt.

Yrkande
Vi hemställer att RM beslutar att uppföljnings-
rapporter publiceras årligen, t ex upp till fem 
år efter avslutat projekt.

Lions Clubs Forshaga
Anja Blom LP

Distriktrådets i 101 B yttrande
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2010-12-04 och fattade följande 
beslut:

Motionen tillstyrkes.

På uppdrag av distriktsrådet,
Sören Wigren, DS

Guvernörsrådet
Guvernörsrådet menar, i likhet med motionä-
rerna, att det är viktigt att följa upp projekt. 
Men menar att det räcker med tre år efter av-
slutat och överlämnat projekt.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen.

Motion nr 9
”Vision for all”

Av LC Gagnef Floda

Bakgrund
De optiker som reser utomlands söker i dag bi-
drag för resekostnader på klubbnivå . Vi anser
att medel för detta avsätts pis multipeldistrikts-
nivå för att det skall bli en rättvis bеhandling 
av deras bidragsansökningar.

Yrkande
Att Riksmötet beslutar rekommendera klub-
barna betalar 10 kr per medlen för att kunna
finansiera de optiker som reser ut, med tanke 
på att denna aktivitet har vi i Lions ansvar för.

Lennart Fredriksson
President
LC Gagnef Floda

Distrikt 101GD  
Distriktsrådet har vid sammanträde 20101208 
tillstyrk motionen. Vision for all har stora la-
ger av glasögon, vi har  ett ansvar för att dom 
når slutanvändare.
 
Lennart Pettersson 
DG 101GD

Guvernörsrådet
Guvernörsrådet menar att det redan idag är tra-
dition att klubbarna i samband med att de sän-
der glasögon även sänder 500 sek för att täcka 
kostnader för distribution av glasögon.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen.

Motion nr 10
Angående kostnader för partner 
vid deltagande vid Convention

Av: LC Åsa

Bakgrund
Vid varje års Convention förväntas blivande 
DG med partner att deltaga.
Kostnaderna för blivande DG betalas av LCI. 
Till medföljande partner från fullvärdigt di-
strikt utgår en ersättning från USA på USD 
500. Vid en fråga ställd till några av distrikten 
inom MD 101 om hur kostnaderna för partner 
ersätts utöver detta framkom att det är stora 
skillnader inom vårt MD.

Distrikt 101 A täcker faktiska kostnader för 
partner med 20 000 utöver de USD 500 som 
betalas från USA.
Distrikt 101B täcker faktiska kostnader för 
partner.
Distrikt 101 S avsatte 15 000 kronor för part-
ners deltagande 2010.
Distrikt 101 SV täcker faktiska kostnader för 
partner.
Distrikt 101 U täcker faktiska kostnader för 
partner med 12 000 kronor
Från distrikt 101 VG utgår inget bidrag utöver 
de USD 500 som betalas från USA.
Övriga distrikt har ej svarat ännu
De summor som anges är maxbelopp och er-
sättning utgår mot kvitton på faktiska belopp.

Med allt färre medlemmar i Lions MD 101 
kan det i framtiden bli svårare att rekrytera 
DG i de olika distrikten, varför det är mycket 
viktigt att samtliga lämpliga medlemmar skall 
kunna kandidera till DG-posten.
När ersättning utbetalas från MD 101 för part-
ners deltagande ökar säkerligen antalet kandi-
dater i de olika distrikten. Dе kostnader sorti är 
förenade med uppdraget som DG är inte helt 
obetydliga och  Lions skall inte vara beroende 
av den enskilde personens privata ekonomi när 
det gäller att finnа lämpliga kandidater.

Yrkande
Eftersom partner förväntas deltaga och det är 
sed att partner deltager som representant för 
Sverige vid Convention, yrkar vi att faktiska 
kostnader för partner täcks av MD 101 och 
inte av den enskilde personen eller distriktet.

Lions Club Åsa
2010-10-09
Hans-Åke Fryklund
President

Distriktsrådet 101VG
Distriktsrådet 101VG förordar avslag.
Ola Nordström
Distriktsguvernör 101VG
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Guvernörsrådet
Guvernörsrådet menade att detta är en di-
striktsangelägenhet. Men man förstår motio-
närerna och rekommenderar att distrikten bud-
geterar för partners resa.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen

Motion nr 11
Oversyn av attestrutiner

Av: LC Göteborg/Tuve Säve

Bakgrund
Guvernörsrådet har de senaste åren vid sitt för-
sta möte och i samband med fastställande av 
attest- och delegationsordning även givit GRO 
fullmakt att ensam teckna Multipeldistriktets 
firma.
Vid jämförelse med verksamheter av motsva-
rande storlek finner man att firman normalt 

tecknas av två personer/styrelseledamöter i 
förening.

Med omtanke om såväl sittande GRO som för-
eningen i sin helhet och den transparens som 
medlemmar och allmänhet förväntar sig av 
vår organisation, anser vi att en återgång till 
tidigare rutiner där alltid minst två personer i 
förening tecknade Multipeldistriktets firma är 
nödvändig.

Yrkande
Att: Riksmötet beslutar att Multipeldistriktets 
firma fr.o.m. 2011-07-01 alltid skall tecknas av 
minst två personer i förening.

Att: Stadgarna ses över och §20 får lydelsen: 
”Multipeldistriktets firma tecknas, förutom av 
guvernörsrådet, av rådet utsedda personer, 
dock alltid minst två i förening”.

Göteborg den 8 november 2010
Lions Club Göteborg/Тuve Save
Göran Hedenskog Ralph Ahlquist
President  Past President, PDG

Distriktsrådets 101VG
Distriktsrådets 101VG tillstyrker enhälligt att 
motionen antas.

Ola Nordström
Distriktsguvernör 101VG

Guvernörsrådet 
Guvernörsrådet menar att nuvarande rutiner 
är tillfylles då det redan finns flera kontroll-
stationer.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Kom besök mig hos
Club Supplies under

RM 2011 
         Torsdag 2 juni 09:00 - 16:00
           Fredag   3 juni 08:30 - 15:00

Endast kontantförsäljning.
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För Samhällsansvar och 
Livskvalitét 

Vår omvärld
Varje dag får vi information via media om na-
turkatastrofer, krig och andra våldshandlingar 
som gör att människor lider och behöver hjälp.  
Enligt FN är rent vatten en mänsklig rättighet, 
men fortfarande saknar en miljard av jordens 
befolkning tillgång till rent vatten.  Behovet av 
humanitär hjälp kommer att öka. 

Lions internationella hjälpverksamhet genom 
LCIF och våra klubbars hjälpverksamhet på 
lokal, regional och internationell nivå får allt 
större betydelse. 

I vårt samhälle trappas våldet upp, ett våld 
som många gånger är orsakat av det ökade 
droganvändandet.

Lions har under de senaste åren arbetat med 
viktiga samhällfrågor under motton ”Man slår 
inte” och ”Mot Våld och Droger” Dessa frågor 
är mer aktuella än någonsin, utvecklingen i 
vårt samhälle visar ett stort behov av förebyg-
gande arbete mot det oprovocerade våldet och 
den ökade användningen av droger.  

Inriktning 2011-2012
Visioner om framtiden ska ingå som en natur-
lig del i Lions arbete under verksamhetsåret.  
Vår verksamhet skall präglas av öppenhet för 
behövliga förändringar och ett förebyggande 
arbete med hög beredskap för att möta tänk-
bara hjälpbehov. 

Vi skall deltaga i hjälparbetet, genom att ak-
tivt stödja LCIF, katastrofberedskapen och 
vår tältaktivitet ”Bring Quality to life”. Lions 
internationella hjälpverksamhet genom LCIF 
och våra klubbars  arbete på lokal och regional 
nivå är av största vikt. 

Lions miljöpolicy är vägledande   (Miljödekla-
ration från 1972), i den sägs  ” Lionsrörelsen 
är en av de internationella organisationer som 
bör samordna sina ansträngningar för att beva-
ra och förbättra den mänskliga miljön till för-
mån för denna och kommande generationer”.  
Området Miljö- och Klimat ska bevakas och 
klubbarnas intresse för frågan ska beaktas. 

Inom Ungdomsverksamheten ska vi forssätta 
arbetet med att föra ut Programmet ”Lions 
Quest Tillsammans” som är ett utmärkt verk-
tyg för skolpersonal  när det gäller  att träna 
barn och ungdomar i etik och  moral och att 
tacka nej till droger och ta eget ansvar. Lions 
bör därför fortsätta samarbetet med skolor, 
idrottsföreningar och andra organisationer som 
möter barn och ungdom som verkar mot våld 
och illegala droger.  Internationellt ungdoms-
utbyte har en given plats i Lions verksamhet 

Den nya organisationen för utveckling av 
medlemskap och ledarskap, som införs un-
der året,  innebär att två parallella funktioner 
skapas.  GMT – medlemsteam arbetar med 
utveckling av medlemskapet och nyklubbild-
ning (Global Membership Team). GLT arbetar 
med Ledarskapsutveckling (Global leadership 
Team).  Dessa två kompletterar varandra i ett 
ömsesidigt beroende. GMT team och GLT ska 
finnas i multipeldistriktet och i varje distrikt.  
Den negativa medlemsutvecklingen ska vän-
das under verksamhetsåret.  

Vi skall fortsätta arbetet med att öka vår syn-
lighet i samhälle. Lions är en viktig hjälpor-
ganisation och det skall märkas även i svensk 
TV, radio och press. Viktigt att klubbarna har 
egna hemsidor.
 
Vi skall fortsätta att förbättra våra mediakon-
takter/relationer och dela med oss information 
om de insatser Lions gör lokalt, regionalt och 
internationellt. 

Lions budskap ”Vår hjälp når fram” skall 
tränga in i medias och människors medvetan-
den.  Lions budskap om att insamlade medel 
inte används till administration utan till hjälp-
verksamheten ska föras  ut. 

Hjälpverksamheten

Katastrofberedskapen 
Mål 
att genom vår internationella organisation ge-
nomföra gemensamma projekt som 
samverkar för att förbättra levnadsvillkoren 
för människor som är drabbade av naturkata-
strofer, krig, olyckor.
att uppnå det av Riksmötet uppsatta insam-
lingsmålet för ”Katastrofberedskapen” .
att lämna ekonomisk hjälp till områden som 
utsatts för naturkatastrofer, krig, eller andra 
våldshandlingar

Verksamhet för personer med funktionshin-
der
Mål
att uppmuntra och ge stöd till idrotten 
att öka intresset bland personer med funk-
tionshinder att söka till Oskarshamnslägret. 
att uppmärksamma goda förebilder personer 
med funktionshinder
att utse ”Bragdlejon” och utdela livskvalitets-
utmärkelser.

Bring Quality to Life
Mål.                       
att genom frivilliga bidrag från klubbarna an-
skaffa tält med Lions loggan som ska använ-
das vid olika katastrofer.
 
Kommittén för Hjälpverksamhet  
Har i uppdrag att 
fortsätta samarbetet med MSB (Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap) med att lag-
ra och skicka tält till katastrofområden

uppmuntra klubbarna att fortsätta att ekono-
miskt stödja projektet så att det är möjligt att 
fortsätta anskaffa tält med Lions loggan till 
katastrofområden. 

återrapportera till klubbarna om resultat av 
gjorda insatser i mera detaljerad form

regelbundet följa upp gemensamma pågående 
projekt

återrapportera till klubbarna från genomförda 
och avslutade projekt och hjälpinsatser

genomföra projekt som beslutas på, Riksmö-
ten, NSR (Nordiska Samarbetsrådet) samt 
Convention

fortsätta med försäljning av ”Handikappdi-
plom” till förmån för handikappidrotten

fortsätta med ”Bragdlejon” och att dela ut livs-
kvalitetsutmärkelser.

informera handikappade om möjligheten till 
rekreation vid Oskarshamnslägret.

Ungdomsverksamhet

Internationellt ungdomsutbyte 
Lions internationella ungdomsutbyte skall 
bygga på ett av organisationens syften, att 
skapa och upprätthålla en anda av samförstånd 
mellan jordens folk.

Mål
att ungdomar ges möjlighet att delta i interna-
tionella läger med ungdomar från andra län-
der, både internationellt och i Sverige.
att minst tre distrikt arrangerar internationella 
läger under verksamhetsåret.
att samtliga distrikt deltar aktivt och solida-
riskt i detta arbete.
att volontärer ges möjligheter att arbeta i våra 
egna projekt.

Kampen mot Droger
Mål
att genom frivilliga bidrag från klubbar och 
distrikt anskaffa flera narkotikasökhundar i 
kampen mot droger.
att verka för att varje distrikt har en drogan-
svarig (DNO) / Lions Quest ansvarig.

Orkester Norden
Orkester Norden är ett samnordiskt projekt där 
vår representant sitter i dess styrelse. Orkester 
Norden finansieras delvis av Nordiska Rådet. 
Den Orkester Norden ansvarige lämnar rap-
port till AU/GR. I Orkester Nordens ansvar 
ligger att utse deltagare i musiktävlingen vid 
Europaforum.

Verksamhetsplan 2011-2012
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Mål. 
att verka för att utveckla och stödja ungdomar 
med musikaliskt intresse och skapa möjlighe-
ter  till ungdomsutbyte över gränserna 
att i enlighet med tidigare riksmötesbeslut, ge 
ekonomiskt stöd till aktiviteten.
att klubbarna uppmanas, att även stödja ung-
domar lokalt, som uttagits att medverka.

Kommittén för Ungdomsverksamhet
Har uppdrag att 
Ansvara för beredning och hantering av infor-
mation kring ungdomars ansökningar till och 
från mottagande länder och acceptanser till 
ungdomarna.  Att vara ett stöd för distrikten i 
planeringen av ungdomsläger, att ansvara för 
utbildning och information, delta i NSR och 
Europa Forum

Delta i organisationen CAN (Centralförbundet 
för Alkohol och Narkotikaupplysning).  In-
formera och rapportera från CAN:s möten till 
klubbarna. Fortsätta samarbetet med Tullver-
ket så att flera narkotikasökhundar kan köpas 
in och utbildas.

Uppmuntra klubbarna och distrikt att fortsätta 
ekonomiskt stödja projektet ”Narkotikasök-
hund” så att det är möjligt att anskaffa nya 
hundar. Återrapportera till klubbarna om re-
sultatet av gjorda insatser.  Arbeta  för att varje 
distrikt har drogansvarig (DNO)/Lions Quest 
ansvarig. Att utse deltagare i musiktävlingen 
vid Europaforum.

Lions Quest
Lions Quests uppgift är att boka och genom-
föra utbildningar i värdegrundsprogrammet 
”Tillsammans” för skolpersonal, fritids- och 
idrottsledare och andra som engagerar sig 
för en livsstil fri från våld och droger. Verk-
samheten administreras av en stiftelse och ett 
bolag som kontrolleras av Lions. Verksamhe-
ten skall inte sträva efter avkastning åt ägaren 
utan ev. vinst skall återinvesteras i verksam-
heten. Lions Quest kursmaterial ägs av LCIF 
(Lions Clubs International Foundation) och 
har anpassats i Sverige för svenska förhål-
landen. Materialet stödjer sig på vetenskaplig 
forskning. Styrelsen för Lions Quest lämnar 
rapport till AU/GR.

Mål. 
att sprida Lions Quest program ”Tillsam-
mans” till skolor och andra organisationer för 
att ge barn och ungdom möjlighet utveckla 
gott omdöme, gott kamratskap och att undvika 
droger.
att varje distrikt upprätthåller antal och kva-
lité på sina utbildade ”Lions Quest säljare” 
(min.2-3 per distrikt) samt bekosta utbildning 
av nya säljare efterhand som någon avgår.
att varje klubb har en Lions Quest ansvarig 
som har till uppgift att presentera och boka 
kurser gällande programmet ”Tillsammans” 
för skolor och föreningar på hemorten. Klub-
barna kan få råd och hjälp av distriktets Lions 
Quest säljare.
att klubbar i möjligaste lämnar mån ekono-
miskt stöd för genomförande av ”Tillsam-
mans”- kurs

Planerade större gemensamma aktiviteter

Världens Barn
Lions kommer att delta i Radiohjälpens insam-
ling för Världens Barn och våra klubbar och 
distrikt ska verka för att göra en bra insam-
ling. Vi ska genom klubbarnas verksamheter 
ta fram bra profilprojekt som ska hjälpa barn 
i världen att få hjälp med en bra vård och en 
bra utbildning. 

Mål.
att genomföra en insamling för Världens Barn 
under verksamhetsåret hösten 2011
att Alla klubbar deltar aktivt i förberedelserna 
för genomförande av ”Världens-Barn ”- in-
samling  
I olika medier visa på förebilder från Lions ti-
digare ”Världens Barn”-aktiviteter och på så 
sätt stimulera människor att skänka pengar
att Lions även lokalt bearbetar medierna för 
ett bra insamlingsresultat

Röda Fjädern
Enligt Riksmötesbeslut i Visby 2010 skall en 
Röda Fjädern-aktivitet genomföras inom en 
3-5 års  period för att hålla varumärket ”Röda 
Fjädern” levande inom Lions, så att vi därmed 
kan göra betydande insamlingsaktiviteter.  Be-
slut har tagits om att Lions skall samarbeta 
med Barndiabetesfonden under den komman-
de perioden. 

Mål
att genomföra en insamlingsaktivitet för forsk-
ning inom barndiabetes under verksamhetsåret 
2012-2013
att stimulera alla klubbar att aktivt förbereda 
aktiviteten Röda Fjädern 2012-2013.
att Arbeta tillsammans med Barndiabetesfon-
den och utnyttja deras kunskap.
att Erbjuda klubbarna bra material för att 
kunna göra en stor insats för detta viktiga än-
damål.
att Lions även lokalt bearbetar befintliga me-
dier för ett bra insamlingsresultat.

Specsavers

Mål
att fortsätta samarbetet – kampanjen tillsam-
mans med Specsavers. 

Medlemsutveckling – Ledarskap
En positiv medlemsutveckling i våra klub-
bar är viktig för Lions framtid och vi måste 
vända den negativa trend vi haft under senare 
år.  Den kunskap som finns i de klubbar som 
har en positiv och stabil medlemsutveckling 
ska föras vidare till klubbar som har svårt att 
värva nya medlemmar.  Det är minst lika vik-
tigt att behålla de gamla medlemmarna som att 
rekrytera nya. 
Samarbete mellan klubbar skall öka och inte 
vara bundet till kommun-, zon- eller distrikts-
gränser. Denna kunskapsöverföring ska ske 
med hjälp av GMT - medlemsteam och Global 
Membership Team -  ledarskapsteam som er-
sätter MER(L).

GMT – medlemsteamet är vårt verktyg för att 

starta nya klubbar.
GMT – medlemsteamet  ska ta till vara alla de 
goda tankar och idéer som finns i klubbarna 
och tillsammans med distriktens medlems-
team föra ut idéerna. 
Inom GMT s – medlemsteam uppdrag finns 
ansvaret för att föra ut information och nybild-
ning av  LEO-klubbar och Campusklubbar.

GLT – ledarskapsteamet är vårt verktyg för 
ledarutbildning 
För framtiden kommer det att vara än viktigare 
att identifiera framtidens ledare inom Lions.
Att kunna erbjuda dem en bred och intressant 
utbildning inom lions-rörelsen är avgörande 
för att attrahera nya ledare.
Utbildning är en grundsten för allt arbete, så 
även inom Lionsrörelsen. I dagens samhälle 
har detta blivit allt viktigare, inte minst på 
grund av all ny teknik.  Tidigare kommittéer 
har lagt ner stort arbete på att ta fram olika 
läromedel bl.a Stegen som kan  användas  i 
utvecklingen av klubbars och medlemmars 
arbete.
GLT – ledarskapsteamet ska bevaka utveck-
lingen av ny teknik och utreda hur vi kan an-
vända den vid konferenser, insamlingar m.m. 

Mål - Medlemsutveckling

att öka medlemsantalet i våra klubbar genom 
aktivt stöd i form av tips, idéer och råd, samt 
vända den negativa trend vi haft under ett antal 
år
att behålla våra medlemmar genom att arbeta 
för en trivsam samvaro på klubb- och zonmö-
ten med hjälp av intressanta program
att öka andelen klubbar med både kvinnor och 
män såväl som unga och äldre.
att tillsammans med GMT – medlemsteamet 
i distrikten söka lämpliga platser för att starta 
nya klubbar 
att ta initiativ till att ersätta en klubb som läggs 
ner, och om möjligt, bilda en ny på lämplig ort 
i regionen
att starta Campusklubbar genom kontakt med 
studentkårerna vid högskolorna
att arbeta för att nya former av Lions-klubbar, 
såsom Lions miljö, Lions internationellt ut-
byte 
att bilda minst två  nya LEO-klubbar under 
verksamhetsåret 

Dessa mål ska ske genom samarbete med di-
striktens GMT s - medlemsteam

Mål – Ledarskapsutveckling

att tillsammans med distriktens GLT- ledar-
skapsteam  identifiera och utveckla nya Lions-
ledare på alla nivåer
att ta fram intressanta och givande utbild-
ningar 
att stärka ledarskapsutbildningen inom orga-
nisationen på alla nivåer
att genomföra utbildningar av klubbtjänste-
män  med hjälp av distriktens GLT-ledarskaps-
team
att arbeta för utbildningar/information på 
klubbnivå för att öka medlemmarnas kunskap 
om Lions 
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att verka för att genomföra ett RLLI (Regional 
Lions Leadership Institut) 
att verka för att vartannat år genomföra ett 
Skandinaviskt SLLI (Senior Lions Leadership 
Institut)
att arbeta för att varje klubb har en hemsida, 
som uppgraderas kontinuerligt
Dessa mål ska ske genom samarbete med di-
striktens GLT - ledarskapsteam

Kommunikation 
Lions skall fortsätta arbetet med att öka vår 
synlighet i samhället.  Lions är en viktig hjälp-
organisation och det skall märkas i svensk TV, 
radio och press, inom alla nivåer på vårt ar-
bete. Viktigt att alla klubbar har en hemsida, 
som också skall vara uppgraderad
.
Därmed  
- ökar vi människors vilja att skänka till Lions
- ökar vi möjligheterna till ökat medlemsantal
- ökar vi möjligheterna att nå ungdomar 

Intern kommunikation
Mål 
att ha tillgång till information om Lions, vad 
Lions uträttar och planerar. 

MD 101s webbsida: Nyhetssidan skall upp-
dateras dagligen. Det ska finnas aktuella sidor 
om olika projekt som Lions driver och har dri-
vit. Databas med information om olika projekt 
och med protokoll från guvernörsrådet  ska 
finnas tillgängligt.
Även under detta verksamhetsår är webben 
den främsta informationskällan där medlem-
marna själva kan söka information. 
Tidningen Lion: Under verksamhetsåret ska 
den komma ut med 6 nummer, enligt minimi-
kraven från LCI.  Tidningen är i första hand 
för medlemmarna, i andra hand för allmänhe-
ten. Tidningen ska skildra det Lions och dess 
medlemmar/klubbar gör externt inom ramen 
för kärnverksamheten ”We Serve”.

Extern kommunikation
Mål 
att visa allmänheten vad Lions är och står för, 
attLions budskap ” Vår hjälp når fram” förs 
ut till allmänheten. Lions insamlade medel 
används till hjälpverksamhet, inte till adminis-
tration 

Kanaler: MD 101 hemsida, Applikation i Ip-
hone, FaceBook,  Youtube, Twitter, Flickr   
När så är lämpligt under verksamhetsåret lägga 
upp bilder, filmer etc på dessa media. Att upp-
muntra PRC som i sin tur uppmuntrar klub-
barna att lägga ut händelser på dessa media.   

PR
Via pressmeddelanden sprida Lions budskap, 
när händelser sker som kan ge gratis ”textre-
klam”, typ Haiti. Under verksamhetsåret ska 
även fackmedia bearbetas, typ Allers, tidning-
en Land, Amelia etc när det finns händelser 
som bedöms platsa i respektive mediakanal. 
Debattartiklar skrivas om aktuella ämnen som 
bedömds passa pågående debatt. Genom kon-
takt med PRC sprids detta även i lokal me-
dia.  Genom pluggannonser (gratisannonser) 

sprider vi vårt budskap än mer.  MDs infor-
matör sköter ovan uppgifter i samarbete med 
distriktens PRC och med kontakt med Lions 
ledning.

Viktigt att mediakontakter underhålls med den 
lokala pressen, lokalradion, SVT, Sveriges Ra-
dio, fria radio- och TV-kanaler.

Administrativa verksamheten
Mål
Så mycket som möjligt av administrativt arbe-
te ska skötas från Lion-kontoret i Stockholm
Ha en så kostnadseffektiv och kvalitativt god 
administration som möjligt.
Att slutföra arbetet med  att se över vår di-
striktsindelning. 

Genom att:

- ha nära samarbete med AU.
- ha god kontakt med distrikt, zoner och klub-

bar.
- noga följa utvecklingen av administrativa 

kostnader under verksamhetsåret, för att und-
vika behov av avgiftshöjningar. 

- noga och på ett bra sätt följa ekonomi och ge-
nomförande av våra projekt och aktiviteter, 
och att resultat rapporteras till projektansva-
riga, distrikt och klubbar.

Förslag till ny distriktsindelning presenteras 
vid Riksmötet 2012.

Att färdigställa utvärderingen av WEB/TV 
sändningarna från RM 2009 och 2010. 

Att verka för medlemskap inom frivilligorga-
nisationen FRII.

Att bidrag till Lions hjälpfond  90 19 48-0 skall 
användas av allmänheten ej av Lionsklubbar.

Att alla bidrag/insamlingar /ej lokala bidrag/  
skall redovisas via distriktskassören.

Undantag är Världens Barn insamlingen.

Kom besök mig hos
Club Supplies under

RM 2011 
         Torsdag 2 juni 09:00 - 16:00
           Fredag   3 juni 08:30 - 15:00

Endast kontantförsäljning.
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Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2011-2012

Lions Clubs International MD-101

Administrativ Årsbudget 2011 - 2012
Antal medlemmar 12 600
Medlemsavgift 260/130

Intäkter
Nationella avgifter 3 250 000 1
Försäljning 510 000 2
Handboken 120 000 3
The Lion 535 000 4
Stim/Sami 176 000 5
Anm avgifter seminarier 100 000 6
Övriga ersättningar och intäkter 29 000 7

4 720 000

Kostnader
Varor -200 000 8
Guvernörsrådsordförande -70 000 9
Vice Guvernörsrådsordförande -51 000 10
Guvernörsrådsmöten -133 000 11
Arbetsutskottet -95 000 12
IT -27 000 13
Riksmöten -332 000 14
Nordiskt samrådsmöte -197 500 15
Europaforum -178 500 16
Convention -75 000 17
Internationell direktor -61 000 18
Övriga kommittér -51 000 19
GMT (inkl Leo) GLT -49 000 20
VDG utbildning -198 000 21
IR/HJ -62 000 22
Ungdomskommittén -47 000 23
Riksvalnämnden -30 000 24
Hedersrådet -5 000 25
PR & Distriktkassörer -45 000 26
The Lion -412 000 27
Stim/Sami -176 000 28
Handboken -135 000 29
Personal -1 450 000 30
Administration -640 000 31
Summa kostnader -4 720 000

Resultat före avskrivningar 0

Kostnader för avskrivningar och avsättningar -18 000 32
Finansiella intäkter och kostnade 50 218 33

32 218

Resultat 32 218

Förslag till beslut:
A. Guvenörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa förslagen budget.
B. Guvenörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften per medlem till 260 kronor per år.
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 260 kronor per år.. Upp till fyra ytterligare kvalificerade myndiga 
familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 130 kronor per år. Det vill säga halva årsavgiften.

Lions Clubs International MD101
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 1.  Nationella avgifter baserat på  12 600 medlemmar varav 200 är  
  familjemedlemmar.

 2 . Bruttointäkt av Varuförsäljning

 3.  Bruttointäkt av Handboksförsäljning

 4.  Ersättning med 6 USD/medlem samt  
  ersättning för översättningskostnader

 5.  Bruttointäkt. 

 6.  Schablonmässiga  avgifter som debiteras distrikt  
  för utbildning och seminarier

 7.  Övriga intäkter

 8.  Kostnader för varuinköp. Bl.a. Lci och andra leverantörer.

 9 -12.  Fastställd policies vilka ersättningar som medges  
  vid förrättningar samt administrativa ersättningar.

 14.  Arrangörsbidrag till Riksmöten.

 15 - 18.  Fastställd policies vilka ersättningar som medges  
  vid förrättningar samt administrativa ersättningar.

 13, 19 - 26.  Avsatta medel för kommittéers verksamhet enligt stadgar,  
  arbetsordning och GR.

 27.  Tryckkostnader och distribution.

 28.  Kostnad till Stim.

 29.  Tryckkostnader för Handboken.

 30.  Lönekostnader inkl socialakostnader, personalsociala för  
  MDs personal. Kostnadsersättningar

 31.  Driftskostnader av MDs kontor,revision, förvaltning och  
  oförutsetta kostnader.

Noter
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Program

LIONS RIKSMÖTE  DEN 1-4 JUNI 2011 I KALMAR.

ONSDAGEN 1  JUNI.
GR medlemmar  anländer till Kalmar
Utställare anländer till Kalmar. Uppmontering i  Kalmarsalen kl. 17.00-19.00
Registrering av GR med flera, Calmar  Stadshotell

TORSDAGEN 2  JUNI.
Registreringen  öppen i Kalmarsalen från kl. 08.00
GR Sammanträder, Calmar  Stadshotell
Utställningarna öppnas kl. 10.00, Kalmarsalen
Hedersrådets  sammanträde, Calmar Stadshotellet
Kalmar kommuns lunch för GR, Calmar  Stadshotell
Lions Quest seminarie, Kalmarsalen kl. 13.00 -  14.15
Seminarie, Kalmar en stad i förvandling, Kalmarsalen kl. 13.00 -  14.15
Seminarie,Öland - Sveriges matlandskap, Kalmarsalen kl. 14.30 -  15.45
Riksmötet invigs, Kalmarsalen kl 17.00-18.40
Get Together party,  Skälby Loge, kl. 19.30

FREDAGEN 3  JUNI.
Registreringen  öppnas, Kalmarsalen, kl. 07.30
Utställningarna, Kalmarsalen, öppnar  08.00
Riksmötesförhandlingar, Kalmarsalen kl 09.00-16.00
Lunch Riksmötet,  Calmar Stadshotell och Hotel Witt. kl. 12.00-13.15
Partnerprogram, Öland,  avresa kl. 09.00, från Kalmarsalen
Partnerprogram, Glasriket, avresa kl.  09.00 från Kalmarsalen
Stadsvandring, Kalmar, samling Turistbyrån,  Ölandskajen, kl. 10.00
LEO möte, Hotell Svanen,
Melvin Jones träff, Calmar  Stadshotell Vinterträdgård, kl. 18.00
Bankett, Kalmar Sporthall, kl. 19.00,  bussarna hämtar vid hotellen kl. 18.40-19.00

LÖRDAGEN 4  JUNI.
GR  uppföljningssammanträde, Glasverandan, Kalmarsalen.
Lunch, Glasverandan,  Kalmarsalen.
Lionsgolfen, Kalmar Golfklubb


